
فراکسیون  عملکرد  از  امروز«  »صبح  بررسی 
اسلامی؛ شورای  مجلس  گذشته  ادوار  زنان 

قدرت  از  زنان؛ 
عملکرد تا 

خودنمایی انتخاباتی اصولگرایان با فتح الفتوح فتاح 

بگم بگم های
 احمدی نژاد ثانی 

صاحبنظران از پارامترهای 
داوری جشنواره می گویند؛

موسیقی در پستوی
برزخ کنکور دنیای مجازی

ستاد کرونا با تغییر تاریخ کنکور مخالفت کرد

در نشست خبری سخنگوی قوه قضاییه:

پای جرم سیاسی 
به دادگاه ها رسید

»صبح امروز« به بررسی وضعیت ابلاغ و اجرایی شدن 
وام »کمک ودیعه مسکن« به بانک ها می پردازد؛ 

فرایند  از  بانک ها  بی خبری 
مسکن  ودیعه  وام  اعطای 
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شهردار مشهد با تقدیر از تلاش های انجام شده در حوزه 
برنامه ریزی مطرح کرد:

شهرداری  شیخ  میراث 
است  ماندگار 
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لغو موقت تحریم های غیرهدفمند علیه ایران با پیشنهاد آلمان و 

انگلیس

ادعای یک منبع آگاه؛ تکذیب وزارت 
خارجه

یـک منبـع آگاه اعـام کرد: برای نشـان دادن حسـن نیت و بازگشـت بـه توافق 2015 
ایـن تحریم هـای غیرهدفمنـد موقتـا بسـته می شـود و اگـر نتیجه گیری مثبت شـد لغو 
آنهـا همیشـگی خواهـد بـود و حتـی موضوعات مـورد گفت وگـو افزایـش می یابد چون 

بـاور بـر این اسـت که ایـران بازیگـر اصلی در منطقه اسـت.
انتخـاب نوشـت: هفته گذشـته بود که یک رسـانه لبنانی مدعی شـد در سـه مـاه مانده 
بـه انتخابـات ریاسـت جمهوری آمریـکا، تهـران و واشـنگتن در آسـتانه دور جدیـدی از 

مذاکـرات فیمابین خود هسـتند.
النشـره بـه نقـل از ایـن منابـع دیپلماتیـک کـه نامی از آنهـا نبـرده، خبـر داد، مذاکرات 
آمریکا-ایـران بـا قـدرت پیـش مـی رود و دولت آلمـان در ایـن روند که پیشـرفت قابل 
توجهـی هـم پیـدا کـرده نقش میانجـی را ایفـا می کند.طبق ادعـای این رسـانه ، آلمان 
ایـن بـار بـه تنهایـی میانجی ایـن مذاکرات اسـت، در حالی کـه طی مذاکرات گذشـته ، 
دولـت آلمـان بخشـی از هیـات اروپایـی را تشـکیل مـی داد کـه آخریـن بـار منجـر به 

توافـق هسـته ای )برجام ( شـد.
یـک منبـع آگاه که خواسـت نامش فاش نشـود در ایـن زمینه به ایلنا گفت: در راسـتای 
پیشـنهاد ماه هـای اخیـر آمریکا مبنی بـر تحریم تسـلیحاتی ایران و نظارت مسـتقیم بر 
پـروژه هسـته ای یعنی خـارج از آ ژانـس و تحت نظارت خـود آمریکا، کشـورهای آلمان 
و بریتانیـا در چارچـوب گفت وگوهـای اروپـای 3 مخالفـت خود را با ایـن موضوع اعام 

کرده انـد چـون بـاور دارند تاثیـر منفی بر رفتـار ایران خواهد داشـت.
وی ادامـه داد: آلمـان بـا همفکری و حمایت انگلسـتان پیشـنهادی را ارائـه کرده مبنی 
بـر اینکـه در گام نخسـت آمریـکا تحریم های غیرهدفمند که بیشـترین تاثیـر اقتصادی 
بـر زندگـی مـردم ایـران دارد را موقتـا لغـو کنـد. پـس از یـک گفت وگـوی کلـی در 
مـورد مسـائل مربـوط بـه ایران و آمریـکا و حتی ایـران و عربسـتان، نقاط کور مسـائل 

منطقـه ای ارزیابی شـود.
وی افـزود: نقطـه شـروع هـم بررسـی تضـاد رفتاری ایـران با آمریـکا و اروپـای 3 این 
اسـت کـه ایـران نیـز گام هـای برداشـته شـده در ماه هـای اخیـر در راسـتای موضـوع 

هسـته ای را مـورد ارزیابـی قـرار دهد.
ایـن منبـع آگاه تصریح کرد: برای نشـان دادن حسـن نیت و بازگشـت بـه توافق 2015 
ایـن تحریم هـای غیرهدفمنـد موقتـا بسـته می شـود و اگـر نتیجه گیری مثبت شـد لغو 
آنهـا همیشـگی خواهـد بـود و حتـی موضوعات مـورد گفت وگـو افزایـش می یابد چون 

بـاور بـر این اسـت که ایـران بازیگـر اصلی در منطقه اسـت.
وی خاطرنشـان کـرد: تـا جایـی کـه بنـده اطاع دارم هشـت تـا 10 روز دیگـر ارزیابی 

واشـنگتن در ایـن موضـوع به پایان برسـد.
وی تاکیـد کـرد: بـر اسـاس شـنیده ها ارزیابـی شـورای امنیـت از تشـدید تحریم هـای 

تسـلحیاتی ایـران نیـز مثبت نیسـت.
وزارت امور خارجه: خبر لغو موقت تحریم ها خبرسازی غیرواقعی و کذب است

سـخنگوی وزارت امـور خارجـه در پاسـخ بـه پرسـش های خبرنـگاران، ضمـن رد خبر 
منتشـره در برخـی رسـانه هـا بـه نقـل از یـک منبـع ناشـناس در خصوص لغـو موقت 
بخشـی از تحریـم هـای غیرهدفمند، ایـن قبیل اظهارات را خبرسـازی هـای غیرواقعی 

دانسـت کـه مشـخص نیسـت با چـه اهدافـی صورت مـی گیرد.
موسـوی افـزود: اینکه شکسـت سیاسـت هـای تحریمی آمریـکا موضوع مجادلـه اروپا 
و آمریـکا باشـد بعیـد نیسـت، امـا آنچه بـه جمهوری اسـامی ایـران مربوط می شـود 
آن اسـت کـه تحریـم هـای یکجانبه آمریـکا غیر قانونی و ظالمانه هسـتند و بر اسـاس 
برجـام و قطعنامـه 2231، آمریـکا موظـف اسـت کلیـه تحریـم هایی که با خـروج خود 

از برجـام مجـددا اعمـال کرده اسـت را لغو و بااثـر نماید.

راهکارهای جدید روسیه برای حفظ برجام
وزیـر خارجـه روسـیه از ارائـه راهکارهایـی برای تـداوم همـکاری میان طرفیـن برجام 

داد. خبر 
ایسـنا نوشـت: بـه نقـل از اینترفکـس، سـرگئی لاوروف، روز سه شـنبه پـس از دیدار با 
همتـای آلمانـی خـود، هایکـو مـاس گفت: از جمله مسـائلی که روسـیه و آلمـان در آن 
همـکاری فعـال دارنـد، می تـوان بـه برنامـه جامـع اقـدام مشـترک اشـاره کـرد. اینجا 
ایده هـای بسـیار زیـادی توسـط همـکاران اروپایی مان ارائه شـد. روسـیه نیـز در عوض 
پیشـنهاداتی را ارائـه داده کـه از نظـر مـا بـه تـداوم همکاری هـا میـان امضاکننـدگان 
 کمـک می کنـد. امیـدوارم کـه در خصـوص ایـن راهکارهـا بـا جزئیـات بـه بحـث

 بپردازیم .

اگر ترامپ در مسیر جبران اشتباهات 
گذشته جدی باشد از آن استقبال می کنیم

سـخنگوی دولـت بـا بیـان ایـن کـه ترامپ چهار سـال فرصـت داشـت که بـا انتخاب 
یـک مسـیر درسـت، توافـق شـده و قانونـی، دیپلماسـی موفقـی را بـا ایران آغـاز کند، 
گفـت: او نـه تنهـا ایـن کار را نکـرد بلکـه بدتریـن خطاهـای آمریـکا را در دهه هـای 

گذشـته مرتکب شـد.
سـخنگوی دولـت بـا بیـان ایـن کـه ترامپ چهار سـال فرصـت داشـت که بـا انتخاب 
یـک مسـیر درسـت، توافـق شـده و قانونـی، دیپلماسـی موفقـی را بـا ایران آغـاز کند، 
گفـت: او نـه تنهـا ایـن کار را نکـرد بلکـه بدتریـن خطاهـای آمریـکا را در دهه هـای 

گذشـته مرتکب شـد.
انتخـاب نوشـت: »علـی ربیعـی« روز سه شـنبه در پاسـخ بـه سـوال ایرنا دربـاره ادعای 
دونالـد ترامـپ رییـس جمهـوری آمریـکا مبنی بـر اینکه در صـورت انتخـاب مجدد در 
انتخابـات ریاسـت جمهـوری آمریـکا در آبان ماه، به سـرعت بـا ایران بـه توافق خواهد 
رسـید، گفـت: آقـای ترامـپ چهـار سـال فرصـت داشـت کـه بـا انتخـاب یـک مسـیر 
درسـت، توافـق شـده و قانونی، دیپلماسـی موفقـی را با ایـران آغاز کند. او نـه تنها این 
کار را نکـرد بلکـه بدترین خطاهای آمریکا را در دهه های گذشـته مرتکب شـده اسـت.

ترامـپ: آمـاده توافـق سـریع بـا ایران هسـتم امـا آنهـا می خواهنـد بایدن پیروز شـود / 
توافـق بـرای ایـران بعـد از انتخابات ریاسـت جمهوری، سـخت تر اسـت

سـخنگوی دولـت افـزود: حتـی اگـر ترامـپ بـرای بـار دوم انتخاب شـود، تـا وقتی به 
سیاسـت فشـار بـر ایـران ادامـه دهـد، هیـچ موفقیتـی در رسـیدن بـه توافـق بدسـت 

نخواهـد آورد.
دسـتیار ارتباطـات اجتماعـی رییس جمهـوری اظهار داشـت: در صورت تداوم سیاسـت 
خصمانـه علیـه ملـت ایـران، آمـاده ایـم کـه مقاومـت حداکثـری ایـران را تا هـر زمان 

کـه نیاز باشـد، ادامـه دهیم.
وی گفـت: اگـر ترامپ در مسـیر جبران اشـتباهات گذشـته، جدی باشـد از آن اسـتقبال 
می کنیـم، امـا بـه نظـر نمی رسـد کـه ادعـای اخیـر او، هدفـی فراتـر از جلـب رای در 

انتخابات داشـته باشـد.
ربیعـی همچنیـن دربـاره ادعـای یـک افسـر اطاعاتـی آمریـکا دربـاره دخالـت ایران، 
روسـیه و چیـن در انتخابـات ریاسـت جمهـوری آمریـکا گفـت: ادعـای بی پایـه دخالت 
ایران هراسـی اسـت.  از  انتخاباتـی  انتخابـات آمریـکا، بـه منظـور اسـتفاده  ایـران در 
همانگونـه کـه بارهـا تکـرار کرده ایـم، جمهـوری اسـامی ایـران هیـچ عاقـه ای بـه 
مداخلـه در سیاسـت های حزبـی در آمریـکا نـدارد و هیـچ مزیتـی در برتری یکـی از دو 

حـزب آمریـکا بـر دیگـری نمی بینـد.

خودنمایی انتخاباتی اصولگرایان با فتح الفتوح فتاح 

بگم بگم های 
احمدی نژاد 
ثانی 

علی روغنگران
همشهری  دوشنبه  روز 
خبــرداد؛  آنایــن 
»پس لرزه هــای حضور 
پرویز فتــاح، رئیس بنیاد 
در  جانبازان  و  مستضعفان 
شبکه  یک«  »نگاه  برنامه 
جنجالی  ســخنان  و  یک 
او دربــاره ملک هــای در 
نهادها،  و  افــراد  اختیــار 
دامــن تلویزیون را هم گرفت و این برنامه از 

بایگانی سایت تلویزیون حذف شد.«
این در حالی است که از روز یکشنبه، نهادها و 
شخصیت های سیاسی از هردو جناح اصولگرا 
و اصــاح طلب یکی پس از دیگری در حال 
پاسخگویی و یا واکنش به ادعاها و اظهارات 
پرویــز فتاح بودند. ادعاهایی که وی شــنبه 
شــب در یک برنامه تلویزیونی مطرح کرد و 
از اماک متعلق به این ســازمان گفت که نه 
در دســت مستضعفان بلکه در اختیار دولتیان 
ســابق و کنونی و ...اســت. از سپاه تا کمیته 
امداد و اکنون بنیاد مســتضعفان، پرویز فتاح 
در تاش اســت تا همانند یک مدیرجهادی 
رفتار کند، بی پروا به شخصیت ها و نهادهای 
مختلف فــارغ از هویت آنها بتازد و در قامت 
رئیس بنیاد مســتضعفان حــق مظلوم را از 
ظالم بگیرد. پرویز فتاح اما شباهت هایی هم 
با محمود احمدی نژاد دارد. فتاح نشــان داده 
فردی است که در شرایط خاص علیه افراد و 
شــخصیت های مختلف سیاسی کشور فریاد 
می زند. دقیقــا همانگونه که محمود احمدی 
نژاد رفتــار می کرد. احمدی نژاد که در دولت 
اکبر هاشمی رفسنجانی، استاندار اردبیل بود، 
یک دهه بعد با حمله به هاشمی و فرزندان او 
در انتخابات، برای خود اعتبار خرید و با اینکه 

لباس مخالفت با دولت هاشــمی را داشــت، 
رحیمی را به عنوان معاون اول خود منصوب 
کرد. محمدرضا رحیمی فردی بود که در سفر 
هاشــمی رفســنجانی به کردستان در وصف 
رئیس جمهور وقت کتاب شــعر منتشر کرده 
بود. همچنان کــه محمــود احمدی نژاد در 
مناظره های ســال 88 راست و دروغ را با هم 
آمیخت و از اکبر هاشــمی رفسنجانی و اکبر 
ناطق نوری تا صفایی فراهانی و... را یک به 
یک نــام برد و با اتهامــات اقتصادی آنها را 

نواخت، پرویز فتاح هم همانند محمود احمدی 
نژاد، )معصومه ابتکار، شهیندخت مولاوردی، 
اکبر هاشمی رفسنجانی، غامعلی حداد عادل 
و علیرضا زاکانی ...( را به خاطر گرفتن اماک 
بنیاد مســتضعفان در یک قالــب گنجانده، 
مواخذه می کنــد و از آن ها می خواهد اماک 
بنیاد مســتضعفان را به این نهاد بازگردانند. 
روزنامه نــگاران و تحلیلگــران در چنــد روز 
اخیر ســوالات و ابهامات زیــادی را پیرامون 
ســخنان فتاح در تلویزیون مطرح کردند. آنها 
همچنیــن از پرویز فتاح می پرســند؛ آیا بهتر 
نبود که لیست همه اماک بنیاد مستضعفان 
بــه همراه نام مســتاجر و مبلــغ اجاره بها به 

صورت رسمی منتشــر شود تا مشخص شود 
چه افرادی از این اماک و فرصت ها استفاده 
یا سوء اســتفاده کرده اند؟ اما به نظر می رسد 
چنین هدفی طبیعتا مورد عاقه فتاح نیست او 
دوست دارد لیست را خودش با زبان خودش 
منتشــر کند. چنانچه لیست مفاسد اقتصادی 
در جیب محمود احمدی بــود، با این تفاوت 
که این لیســت هیچ گاه از جیب رئیس دولت 
های نهم و دهم بیرون نیامد. پرویز فتاح یک 
شــباهت دیگر هم به احمدی نژاد دارد، وی 

هنگام افشــاگری ســعی می کند با محوریت 
شــخصیت های سیاسی به طور مساوی از دو 
جنــاح اصاح طلب و اصولگــرا، از خود یک 
چهره بی طــرف به نمایش بگذارد. نام ملک 
خاتمــی )بنیاد باران( که دو ســال و در دوره 
سعیدی کیا، تحویل داده شده را در کنار ملک 
زاکانی )مرکز پژوهش ها( می آورد تا نشــان 
دهد که برایش جناح و شــخص فرقی نمی 
کند و با هیچ کس تعارف ندارد. این در حالی 
اســت که فعالان سیاسی که اوضاع ایران را 
رصد می کنند به خوبی می دانند کدام جریان 
سیاســی در طی سال های گذشــته بیشتر از 
منافع مادی و مالی نهاد های وابســته به بنیاد 

مستضعفان اســتفاده و سوء اســتفاده کرده 
است. پرویز فتاح در بنیاد مستضعفان جانشین 
»محمد ســعیدی کیا« شده است. سعیدی کیا 
نیز خود وزیر مســکن دولت اول احمدی نژاد 
بود. حالا سعیدی کیا متهم است که در زمان 
مدیریت خــود از ملک بزرگی به عنوان دفتر 
بنیاد مســتضعفان اســتفاده کرده است. در 
فضای مجازی گفته شده که پرویز فتاح قصد 
دارد در گام نخســت، ملک بنیاد مستضعفان 
را هم به مــردم بازگرداند. فتاح یک بار دیگر 

وقتی در راس کمیته امداد قرار گرفته بود، این 
کار را با ملک و ساختمان اصلی کمیته امداد 
کرد که در آن زمــان، باعث رنجش مدیران 
موتلفه ای کمیته امداد هم شده بود.در همان 
زمان نیز بســیاری تحلیل کردنــد که فتاح 
ســودای ریاست جمهوری دارد. سوال مهمی 
که درباره بنیاد مستضعفان مطرح می شود این 
است که منافع مالی این بنیاد تا چه اندازه ای 
در اختیار مســتضعفان قرار گرفته است و تا 
چه اندازه در خدمت شــخصیت ها و نهاد های 
حاکمیتــی و تبلیغاتی بوده اســت. اماک و 
دارایی هایی که قرار بود در اختیار مستضعفان 
و در خدمت آنها باشــد، چرا امــروز به دفتر 

کار دولتمردان کنونی و ســابق تبدیل شــده 
است؟ کار فتاح اگرچه پوپولیستی و تبلیغاتی 
به نظر می رســد، اما می تواند فتح بابی برای 
روشن کردن یکی از تاریکخانه های سیاست 
ایران باشد. با این وجود صادق زیباکام روز 
یکشنبه در تحلیل سخنان فتاح گفت: »شاید 
اظهارات شــب گذشته او در تلویزیون درست 
باشــد، اما بیشتر خوراک تبلیغاتی است. آقای 
فتاح شناسنامه، کارت ملی و سه قطعه عکس 
خود را در دســت گرفته و انتقاد از چهره های 
سیاسی و نهاد ها را می توان آغاز ثبت نام او در 
انتخابات ریاســت جمهوری 1400 دانست. با 
این حال او نامزد اول تندرو ها نیست و نامزد 
اول همچنان محمود احمدی نژاد اســت. اگر 
نتواننــد او را وارد انتخابات کنند، فتاح گزینه 

بعدی است.«
حال به نظر می رسد تکلیف به قول زیبا کام 
»نامزد اول تندروها« مشــخص شده است. 
چرا که مهم ترین محور نشســت خبری روز 
دوشنبه ســخنگوی شورای نگهبان که مورد 
توجه قرار گرفت، توصیه وی به کســانی بود 
که در گذشته در انتخابات ریاست جمهوری 
ثبت نــام کــرده و رد صاحیــت شــده اند. 
عباســعلی کدخدایی در این نشســت گفت: 
»شورای نگهبان هنوز درگیر انتخابات نشده 
است و در این زمینه ورود نکرده و اقدامی نیز 
نکرده است. از جهات قانونی افراد می توانند 
در هر زمان ثبت نام کنند اما می توان توصیه 
کــرد افرادی کــه در گذشــته رد صاحیت 
شــده اند، دیگر ثبت نام نکنند«. بسیاری این 
سخنان را اشــاره ای به محمود احمدی نژاد، 
رئیــس دولت های نهم و دهم دانســتند که 
در انتخابات ســال 96 رد صاحیت شد و در 
هفته های اخیر، شایعاتی مبنی حضور دوباره 

او در انتخابات مطرح شده بود.
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 صادق زیباکلام روز یکشنبه در تحلیل سخنان فتاح گفت: »شاید اظهارات شب گذشته او 
در تلویزیون درست باشد، اما بیشتر خوراک تبلیغاتی است. آقای فتاح شناسنامه، کارت 

ملی و سه قطعه عکس خود را در دست گرفته و انتقاد از چهره های سیاسی و نهاد ها را 
می توان آغاز ثبت نام او در انتخابات ریاست جمهوری 1400 دانست. با این حال او نامزد 
اول تندرو ها نیست و نامزد اول همچنان محمود احمدی نژاد است، اگر نتوانند او را وارد 

انتخابات کنند، فتاح گزینه بعدی است«

,,

در نشست خبری سخنگوی قوه قضاییه:

پای جرم سیاسی به دادگاه ها رسید
در نشست خبری امروز سخنگوی قوه قضاییه بیشتر درباره پرونده 
مفاسد اقتصادی سخن به میان آمد. جایی که نام اشخاصی مانند 
طبری به کرات برده شــد.همچنین خبــر داغ این هفته حاکی از 
فرار یک متهم فساد اقتصادی در پرونده پتروشیمی است. ریاحی 
با پاســپورت جعلی از کشور گریخته اســت.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« به نقل از خبرآناین، نشســت خبری روزگذشــته 
غامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضاییه مانند جلسات گذشته 
با این مقدمه آغاز شد که سخنگو، گزارشی از عملکرد قوه متبوع 
خود را به اطاع مردم رساند.اســماعیلی که به سنت این روزها، 
ماسک بهداشتی بر چهره داشت، درباره تاش قوه قضاییه برای 
فصل مخاصمات مردم با یکدیگر گفت: با تاش همکاران ما در 
شــورای حل اختاف از آغاز سال 99 تا امروز 166 مورد از پرونده 
های محکومیت به قصاص با گذشــت اولیای دم اجرای قصاص 
منتفی شده است و محکومان به قصاص حیات و زندگی مجددی 
پیدا کردند.وی ادامه داد: در یکساله اخیر تمام تاش قوه قضاییه 
بر این بوده است که ضمن رسیدگی به پرونده های قضایی تاش 
شده که به هیچ عنوان کارگاه و کارخانه و واحد صنعتی و تولیدی 
تعطیل نشود و به هیچ عنوان کارگری بیکار نشود. ما امروز اعام 
می کنیم که در ســال گذشته هیچ واحد تولیدی با حکم مقامات 
قضایی تعطیل نشده است و جایی که برخی از افراد و گروه های 
دیگر به دنبال تعطیلی واحدها بودند با مداخله دستگاه قضایی از 
تعطیلی جلوگیری شده است و ما تعطیلی کارخانه را به هیچ عنوان 
بــر نمی تابیم از ناحیه هیچ کس اعــم از اینکه بانک و کارگر و 
کارفرما و سایر طلبکاران و مدعیان باشد.سخنگوی قوه قضاییه با 
اشاره به موضوع کرونا ادامه داد: کرونا کماکان مساله روز ایران و 
جهان است. از ویژه برنامه های ما در این ایام برگزاری دادگاه های 
الکترونیک به صورت اناین با استفاده از فناوری های نوین بوده 
است و زیر ســاخت های لازم اماده شده برای جلوگیری از تردد 
اصحاب پرونده به مراجع قضایی و حفظ سامت اصحاب پرونده و 

همکاران خوشبختانه نتایج خوبی بدست امده است.
وی ادامه داد: در اســتان خراسان جنوبی به عنوان استان جمع و 
جور کشــور در سه ماهه اول امســال 5 هزار و 898 مورد دادگاه 
الکترونیکی با استفاده از فناوری های نوین برگزار شده است و در 
وضعیتی که اصحاب پرونده در منازلشــان در دفاتر کارشان و در 
زندان و بعضا در خارج از کشور بودند جلسه دادگاه آنها به صورت 
الکترونیک برگزار شــد که چهار مورد در همین اســتان دادگاه با 
اصحاب پرونده مقیم خارج از کشور به صورت الکترونیکی انجام 
شــد و نظر سنجی که در پایان یکایک جلسات دادگاه انجام شده 
است خوشحالیم که اعام کنیم که 90 درصد از شرکت کنندگان 

در این جلسات وضعیت برگزاری دادگاه را خوب معرفی کردند.
پای جرم سیاسی به دادگاه ها رسید

او همچنیــن درباره اینکه برخی از کیفرخواســتها به عنوان جرم 
سیاسی صادر شده است، توضیح داد: در یکساله اخیر اقدامات ویژه 
ای در قوه قضاییه در حوزه رســانه انجام شده است از جمله فعال 
شدن شــورای حل اختاف و صلح و سازش اصحاب فرهنگ و 
رســانه  و برگزاری جلسات توجیهی و پیشگیری و تذکر از ناحیه 
همکاران ما در حوزه فرهنگ و رســانه با مدیران مسئول و دیگر 
دســت اندرکاران حوزه خبر و صدور بخشنامه رییس محترم قوه 
قضاییه در زمینه رسیدگی به جرایم سیاسی در چارچوب قانون جرم 
سیاسی و ترویج این رویکرد و نهادینه شدن در قوه قضاییه که در 

همین یکی دو ماه اخیر تعدادی از پرونده هایی که در وضعیت مشابه 
در جرایم عمومی و امنیتی رسیدگی می شد به عنوان جرم سیاسی 
کیفرخواست صادر شده و به دادگاه ارسال شده و با حضور هیات 
منصفه رسیدگی شده است.اســماعیلی همچنین از عدم توقیف 
رسانه ها در یکسال اخیر به عنوان دستاوردی برای قوه قضاییه نام 
برد و گفت: در یکسال اخیر هیچ روزنامه و خبرگزاری از ناحیه قوه 
قضاییه توقیف نشده است و جمعی از خبرنگاران و اصحاب رسانه 
که قبا با محکومیت هایی مواجه شده بودند در دوره اخیر از عفو 
مقام رهبری ازادی مشروط و سایر ارفاق ها برخوردار شدند. توصیه 
ما این است که جامعه رسانه ای ما خط قرمزها را مراعات کنند و 
علی رغم اینکه گفتن این حرف مناسب نباشد این است که چاره 
ای نیســت اگر جرم و تخلفی انجام شد به ویژه در حوزه امنیت و 

عبور از قرمز رسیدگی ماموریت اصلی ماست.
هیچ کارگاهی با حکم دادگاه تعطیل نشد

به گفته ســخنگوی قوه قضاییه در یکساله اخیر تمام تاش قوه 
قضاییه بر این بوده است که ضمن رسیدگی به پرونده های قضایی 
تاش شده که به هیچ عنوان کارگاه و کارخانه و واحد صنعتی و 

تولیدی تعطیل نشود و به هیچ عنوان کارگری بیکار نشود.
اســماعیلی در این باره گفت: ما امروز اعام می کنیم که در سال 
گذشــته هیچ واحد تولیدی با حکم مقامات قضایی تعطیل نشده 
است و جایی که برخی از افراد و گروه های دیگر به دنبال تعطیلی 
واحدها بودند با مداخله دستگاه قضایی از تعطیلی جلوگیری شده 
است و ما تعطیلی کارخانه را به هیچ عنوان بر نمی تابیم از ناحیه 
هیچ کس اعم از اینکه بانک و کارگر و کارفرما و سایر طلبکاران 

و مدعیان باشد.
گزارشی درباره مبارزه با فساد مالی و اقتصادی در دستگاه 

قضا
اسماعیلی درباره برخورد دستگاه قضایی با مفاسد اقتصادی گفت: 
وضعیت فعلی و اقتصادی کشــور ایجاب می کند یقه بدهکاران 
بزرگ بانکی و مالیاتی را بگیریم. این کار با همکاری بانک مرکزی 
در مورد بدهکاران بانکی و ســازمان امور مالیاتی در امور مالیاتی 
محقق می شود که از همکاری آنها تشکر می کنم. با پیگیریهای 
صورت گرفته بیش از 23 هزار میلیارد تومان مالیات از بدهکاران 
عمده وصول شــده است. در سایر اســتان ها هم بیش از 6 هزار 

میلیارد تومان وصولی داشته ایم.
گروه »فرزان راد« بدهی اش را تصفیه کرد

او ادامه داد: هفته گذشــته از یک بدهکار بانکی که گروه »فرزان 
راد« بودند 140 میلیارد بدهی آن ها به بانک مسکن تسویه شده، 
230 میلیارد بدهی این گروه به بانک رفاه هم در حال تسویه است. 
بالغ بر هزار میلیارد تومان مالیات هم از ناحیه ســازمان بازرســی 

وصول شده است.
قرارداد ویلتموس روی میز قاضی

سخنگوی قوه قضائیه با بیان اینکه در مورد پرونده سرمربی سابق 
تیم ملی فوتبال ورود پیدا کردیم گفت: در ابتدا ســازمان بازرسی 
اشــکالات متعددی را در این قرارداد یافته اســت. این اشکالات 

شکلی، نحوه قرارداد و نحوه پرداخت بوده است.
طبری باز هم محاکمه می شود

اسماعیلی درباره آخرین وضعیت محاکمه اکبر طبری گفت: امروز 
آخرین جلسه دادگاه طبری است.  آخرین دفاع ها از متهمین اخذ 
شده اســت و امروز دادگاه ختم رســیدگی را اعام خواهد کرد. 

پیش بینی می کنیم به زودی رأی پرونده صادر شود. آنچه در دادگاه 
رسیدگی شد همه اتهامات طبری نبوده است. بخش های دیگری 
از پرونده در دادســرا هنوز مفتوح اســت و ان شاالله بخش دوم به 

زودی به دادگاه ارسال خواهد شد.
یک متهم فساد اقتصادی با پاسپورت جعلی گریخت

ســخنگوی قوه قضائیه در مورد خروج چند نفر از متهمان پرونده 
پتروشیمی که دادگاه آن هم اکنون در حال برگزاری است گفت: 
لازم می دانم بگویم سه نفر از افراد قبل از تشکیل پرونده خارج از 
کشور بودند. شریفی نیک نفس زمانی که پرونده در دادسرا مطرح 
بود از کشــور خارج شد. ریاحی اخیرا با اسناد و پاسپورت جعلی از 
کشــور خارج شده اســت. اقدامات لازم با پلیس بین الملل برای 
بازگشت این افراد انجام شده است.وی در ادامه نشست خبری خود 

به پرسش و پاسخ با خبرنگاران پرداخت.
بازداشت یک نماینده درباره گزارش رشوه شهردار اسبق

وی همچنین در مورد ادعای 65 میلیاردی میرسلیم علیه قالیباف 
اظهار کرد: گزارشــی به قوه قضائیه واصل شــده است و در حال 
بررسی هستیم. رسیدگی ها شروع شده است و یک نماینده سابق 
مجلس بازداشت شده است. هنوز ماهیت و جزییات موضوع روشن 
نشده اســت. مطمئن باشید در رســیدگی ها آنچه از گزارشات و 

تخلفات به ما منعکس بشود حتما مورد رسیدگی قرار می گیرد.
گرانفروشی خودروساز احراز شد

اسماعیلی با بیان اینکه در حوزه خودرو قوه قضائیه نسبت به حق 
عمومی مردم بی تفاوت نبوده اســت گفت: پیگیری های مجدانه 
ای برای ورود شــورای رقابت به قیمت گذاری خودرو انجام دادیم 
که اثرات مثبتی داشــت. در زمینه گرانی خودرو سازمان بازرسی 
ورود جدی داشــته است. در بازرسی از ایران خودرو به این نتیجه 
رســیده اند که یکی از افراد با تبانی مبادرت به گران نمایی و گران 
فروشــی می کرد، این شــرکت با وجود توان تولید داخل از خارج 
کشور قطعات را وارد می کرده است.اسماعیلی اضافه کرد: مدیران 
قبلی هر دو شــرکت خودرو ساز هم تحت تعقیب قرار گرفتند و 
در زمره متهمین پرونده های ما هســتند و سازمان بازرسی کل 
کشــور یک ورود جدی به این موضوع داشته است.وی افزود: در 
حوزه خودروسازی ایران خودرو مشخص شد که یک قطعه ساز با 
تبانی، مبادرت به گرانفروشــی و گران نمایی می کرده است و به 
جای اســتفاده از تولید داخلی از خــارج واردات انجام می دادند تا 
سود بیشتری نصیبشان شود. 533میلیارد از گران فروشی این قطعه 

سازی به شرکت خودرویی عودت داده شده است.
پرونده شرکت کروز در دادسراست

اسماعیلی در خصوص پرونده شرکت کروز هم گفت: این پرونده 
هنوز در مرحله تحقیقات دادســرایی است و هنوز به دادگاه نرفته 

است و نمی توانم اطاعات بیشتری بدهم.
 وی درخصــوص موضوع تســهیل در ازدواج جوانان هم اظهار 
کرد: از هر کسی که در تسهیل ازدواج جوانان قدم بردارد استقبال 
می کنیم اما هنوز شکایتی از سوی مجلس درخصوص عدم اجرای 

قانون تسهیل در ازدواج جوانان به دست ما نرسیده است.
پرونده فساد در یکی از فدراسیون ها

سخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به این پرسش گفته شده است 
رئیس سابق یکی از فدراسیون های ورزشی فساد مالی داشته است 
و اســتعفای وی به دلیل همین موضوع بوده است یا خیر، گفت: 
اگر منظورتان همان فردی اســت که در ذهن من است موضوع 

ابربدهکاری نداریم.
وی افزود: پسر یکی از روسای فدراسیون ها مشکاتی داشته که 
برایش پرونده ای تشکیل شده است و استعفا و عدم استعفا، تاثیری 

در رسیدگی های قضایی ندارد.
به جریان افتادن پرونده سازمان تعزیرات استان البرز

اسماعیلی در پاسخ به پرســش درخصوص پرونده رئیس سابق 
سازمان تعزیرات البرز هم اظهار کرد: اینکه گفته می شود ایشان 
جرم دارد صحیح نیست چون تا پایان رسیدگی نمی شود لفظ جرم 
را به کار برد؛ در البرز کارهایی در این خصوص انجام شــده است 
و بررســی ها آغاز شده است و پرونده ای تشکیل شده و از ضابط 

خواسته شده است، مستندات خود را ارایه کنند.
 وی درخصــوص آخرین وضعیت پرونده علی اشــرف ریاحی از 
متهمان پرونده فســاد در پتروشیمی و چرایی فرار این فرد، گفت: 
من یکبار این سوال را توضیح دادم؛ این فرد ممنوع الخروج بوده 
اما با اسناد جعلی و غیر گذرنامه خود از کشور خارج شده است اما 

پیگیری های قضایی در حال انجام است.
بازداشت دو جاسوس دیگر که به بیگانگان اطلاعات می 

فروختند
سخنگوی دستگاه قضا در خصوص دستگیری تعدادی جاسوس 
اظهار کــرد: در روزهای اخیــر تعدادی از جاسوســان و عناصر 
خودفروخته را توسط سربازان گمنام امام زمان)عج( تعقیب کرده 

و دستگیر کردیم.
وی ادامه داد: مورد دســتگیری داشتیم که افرادی از وزارت امور 
خارجه و دستگاه های تأمین کننده قطعات وزارت دفاع و سازمان 
انرژی اتمی بودند؛ یکی از افرادی که دستگیری وی خیلی خوب 

بود سردسته گروه تندر بود که اقدام تروریستی انجام داده بود.
اسماعیلی افزود: عجیب این است که کشورهای مدعی حقوق بشر 
مأمن افراد تروریست شده اند و کسانی که دستشان به خون مردم 

آلوده است را پناه می دهند و به آنها امکانات و رسانه می دهند.
 وی گفت: اخیرا حکم دو جاسوس هم به نام های مسعود مصاحب 
که در قالب دبیر کل انجمن دوستی اتریش و ایران فعال بود و با 
ســرویس های جاسوسی ارتباط داشت صادر و تأیید شده است و 
نفر دوم هم فردی به نام آقای شــیرخانی بود که جاسوس بود و 
برای انگلیس در حوزه های مختلف اطاعات می فروخت و دنبال 
آلوده سازی مدیران داخلی بود که این فرد هم به 10 سال حبس 

محکوم شد.
تکلیف هفت تپه باید سریعتر روشن شود

ســخنگوی قوه قضائیه درخصوص پرونده هفت تپه گفت: ما در 
موضوع هفت تپه چند نکته را باید بگوییم؛ نکته اول، تداوم فعالیت 
شرکت نیشــکر هفت تپه است و برای این موضوع هم پیگیری 
جدی کردیم؛ موضوع دوم رســیدگی به اتهامات مدیران شرکت 
اســت که با جدیت در حال بررسی هستیم و در حال رسیدگی به 
اتهامات هســتیم و اخیرا هم بخشی از پرونده به کارشناس ارجاع 
داده شــده است.وی ادامه داد: بخش دیگر اعتراض به خصوصی 
ســازی است که از سوی کارگران و برخی افراد دیگر مطرح شده 
که این موضوع هم در دســت بررسی است و باید سریع تر تعیین 
تکلیف شود؛ با دستور رئیس قوه قضائیه جلسه ای در محضر ایشان 
برگزار شد و به دادستان کل کشور مأموریت ویژه داده شد تا این 
پرونده به صورت تخصصی بررسی شود و دادستان کل کشور هم 

چندین جلسه در همین هفته برگزار کرده اند.
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چگونه هم حقوق کارمندان ۷۰ درصد اضافه شد هم میزان استفاده دولت 
از تنخواه گردان کم شد؟ 

آغاز فعالیت نخستین نمایشگاه مجازی از چهارشنبه

در روزهــای اخیــر ابهاماتی در خصــوص افزایش ۷0 
درصدی حقوق کارمندان دولت و عدم اســتفاده سازمان 

برنامه وبودجه از تنخواه گردان مطرح شده است. 
بــه گــزارش »صبح امــروز« و به نقل از تســنیم، پور 
محمدی معاون اقتصادی سازمان برنامه و بودجه کشور 
در پاسخ  به این ســوال که »چرا در شرایطی که دولت 
با محدودیت منابع مواجه اســت، سیاست هایی با هدف 
کمک به معیشــت مردم دنبال می شود؟« در نوشتاری با 

عنوان »ســکانداری در امواج«  گفت: در فضای تورمی 
و شــرایط ســخت اقتصادی دولت نمی توانست و نباید 
نسبت به تامین حداقل های معیشتی سه گروه کارمندان، 

بازنشستگان و مستمری بگیران بی تفاوت باشد. 
 دولت با همراهی مجلس به منظور حمایت از این اقشــار 
آســیب پذیر جامعه حداقل حقــوق کارمندان دولت را در 
سال جاری ۷0 درصد افزایش داده است و به کف 2800 

هزار تومان رساند. 

به گفته پور محمدی از آنجا که ســازمان برنامه و بودجه 
بر اســاس بدترین برآوردها به تنظیم بودجه اقدام کرده 
بود، میزان اســتفاده از تنخواه گردان خزانه )نوعی بدهی 
قانونی دولت از منابع بانــک مرکزی( نزدیک به 4000 
میلیارد تومان در انتهای تیرماه نســبت به سال گذشته 
کاهش داشــته است. بنابراین ســازمان برنامه و بودجه 
نشــان داد که ظرفیت افزایــش پرداختی بابت حقوق را 
دارد و برنامه ریزی این سازمان در افزایش حقوق مطابق 

پیش بینی منابع و مصارف بوده است. 
 نگرانی از منابع تامین هزینه های فوق در رسانه ها بسیار 
بیان شــده اما این مصارف از جمله متناسب سازی حقوق 
بازنشســتگان، رتبه بندی معلمان، پــاداش پایان خدمت 
بازنشستگان، و اجرای فصل دهم قانون مدیریت خدمات   
 کشــوری در قانــون بودجــه دیــده شــده و همگی 
 تکلیــف دولــت در قانون برنامه ششــم توســعه بوده 

است.

نهمیــن دوره نمایشــگاه بین المللی نــوآوری و فناوری 
)اینوتکس( 2020 به دلیل شــیوع کرونا در جهان از فردا 
به صورت نمایشگاه مجازی سه بعدی به عنوان نخستین 

نمایشگاه مجازی کشور آغاز بکار می کند.
بــه گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، نهمین دوره 
نمایشگاه بین المللی نوآوری و فناوری )اینوتکس( 2020 
از 22 تــا 25 مــرداد ماه جاری به دلیل شــیوع کرونا و 
اثرات ناشی از آن به صورت مجازی با ارایه محصولات 

ودستاوردهای شرکت های دانش بنیان برگزار می شود.
ایــن رویداد و بخش های جانبــی آن به صورت مجازی 
برگزار می شود به گونه ای که غرفه ها و فضای نمایشگاه 
به صورت ســه بعدی مدل ســازی شــده و مشارکت 
کنندگان ضمــن دریافت این غرفه هــا، امکان معرفی 
محصولات یــا خدمات خود، اشــتراک گــذاری فیلم، 
عکس و کاتالــوگ در غرفه خود را خواهند داشــت.در 
این نمایشــگاه مجازی، امکان گفــت و گو و چت بازدید 

کننــدگان از غرفه، حضــور در رویدادهــای مجازی و 
برقراری جلســات با سرمایه گذاران و مشاوران و فعالان 
حوزه های استارتاپی به صورت غیر حضوری پیش بینی 
شده اســت.این رویداد از چهارشنبه 22 مرداد به صورت 
آناین با حضور سورنا ســتاری معاون علمی و فناوری 
رییس جمهوری و مهدی صفاری نیا رییس پارک فناوری 
پردیس آغاز بــه کار خواهد کرد.نمایشــگاه بین المللی 
نوآوری و فناوری اینوتکس، بــه عنوان تخصصی ترین 

نمایشگاه در زمینه نوآوری در کشور به شمار می رود که 
قرار بود در خرداد ماه امســال به صورت حضوری برگزار 
شود، این نمایشــگاه تا کنون طی هشت دوره برگزاری 
خود میزبان اســتارتاپ ها و شــرکت های فناور زیادی از 
کشــورهای مختلف بوده اســت.رویدادهای جانبی این 
نمایشگاه اعم از »استیج«، »کافه سرمایه«، »اینوتکس 
کوآپ«، »اینوجوان« و سایر بخش های جانبی نمایشگاه 

نیز به صورت مجازی برگزار می شوند

تلاش دولت برای اجرای تدابیری در جهت 
کنترل نقدینگی

روحانـی گفـت: دولـت همـواره در تـاش بـرای اتخـاذ و اجـرای سیاسـت هـا و تدابیری در 
جهـت کنتـرل نقدینگـی و هدایـت آن بـه مسـیر درسـت و چرخـه تولید بوده اسـت.

بـه گـزارش »صبـح امـروز« و بـه نقـل از پایـگاه اطاع رسـانی ریاسـت جمهوری، حجـت 
الاسـام والمسـلمین حسـن روحانی روز سه شـنبه در یکصد و پنجاه و هشـتمین جلسه ستاد 
هماهنگـی اقتصـادی دولـت، با اشـاره بـه دغدغه هـای متخصصـان و اقتصاددانـان در زمینه 
حجـم نقدینگـی موجـود در جامعـه و لـزوم هدایـت آن به مسـیر تولیـد و مقابله بـا تحریم و 
جنـگ اقتصـادی دشـمنان، تاکیـد کرد: دولت بویژه سـتاد اقتصـادی همـواره در تاش برای 
اتخـاذ و اجـرای سیاسـت هـا وتدابیـری در جهـت کنتـرل نقدینگـی و هدایـت آن به مسـیر 

درسـت و چرخـه تولید بوده اسـت.
وی طـرح فـروش داخلـی نفـت و عرضـه آن در بـورس انـرژی را از جمله طرح هـای مبتنی 
بـر اقتصـاد مـردم محـور و اقدامـی موثر در راسـتای سـامان دادن به بـازار سـرمایه و بورس 
و گام مهمـی بـرای مقابلـه بـا تحریـم نفتی دشـمنان دانسـت و بـا توجه به تصویـب کلیات 
ایـن طـرح در جلسـه روز گذشـته شـورای عالـی هماهنگـی اقتصـادی سـران قـوا، اظهـار 
امیـدواری کـرد پـس از تصویـب نهایـی و تدوین شـیوه اجرایـی، دولـت بتواند این اقـدام را 

کند. عملیاتـی 
روحانـی بـا اشـاره به تدوین نقشـه راه اقتصادی این سـتاد برای هشـتمین سـال کار دولت و 
در راسـتای گشـایش در معیشـت مردم بـر مبنای جهش تولیـد و بهبود محیط کسـب و کار، 
ارتقـاء سـرمایه گـذاری و اشـتغال، گفت: این نقشـه راه مجموعه منسـجمی از سیاسـت های 
کان در حوزه هـای مختلـف اقتصـادی اسـت که برای یک سـال پیش رو طراحـی و تدوین 
شـده تـا دولـت بتوانـد در عیـن مقابلـه بـا جنـگ اقتصادی دشـمنان و گـذر از مشـکات و 
تنگناهـای بـه وجـود آمـده در اثر شـیوع کرونا، اقتصـاد را از تکانـه های بیرونـی حفظ کرده 

و گشـایش هایـی را در زندگـی و معیشـت مـردم ایجاد کند.
رئیـس جمهـور اتکا بـه ظرفیت هـا و توانمندیهای داخلی، آزادسـازی و فعال کـردن ظرفیت 
هـای نیمـه فعـال اقتصادی در کشـور و اسـتفاده از مشـارکت مردمی را از ویژگـی های مهم 
ایـن برنامـه دانسـت و گفـت: ایـن نقشـه راه بـا ایجـاد همگرایـی و هماهنگـی میـان همـه 
بخشـهای فعـال اقتصـادی، افقـی روشـن برای کشـور تا یک سـال آینـده را ترسـیم خواهد 

کرد.

دهک های پایین کارت خرید کالا دریافت 
می کنند

نایب رئیـس کمیسـیون برنامـه، بودجـه و محاسـبات مجلـس شـورای اسـامی گفـت: بـر 
اسـاس طرحـی کـه قـرار اسـت در این کمیسـیون بررسـی شـود، دهک هـای پاییـن جامعه 

کارت خریـد کالا دریافـت می کننـد.
بـه گـزارش »صبـح امـروز« و بـه نقـل از ایرنـا، حجت الاسـام محمدرضـا میرتاج الدینی با 
بیـان اینکـه »ایـن طـرح به منظـور حمایـت از اقشـار آسـیب پذیر بررسـی می شـود« اظهار 
کـرد: بـر ایـن اسـاس تعـداد هفت دهـک پاییـن جامعه شـامل طرح شـده و در قالـب توزیع 
کارت خریـد کالا تسـهیاتی را دریافـت خواهنـد کـرد. هـدف از ارائـه ایـن طـرح، کمک به 
تامیـن معیشـت مردم اسـت. ایـن کمک ها به صـورت یارانه نقـدی نیسـت و در قالب کارت 
خریـد کالای مـورد نیـاز ارایـه و کارت ها هـم در فواصل زمانی 2 یا 3 ماهه شـارژ می شـوند.
وی افـزود: ایـن طرح در کمیسـیون برنامه، بودجه و محاسـبات مجلس شـورای اسـامی در 
حـال بررسـی اسـت و روز چهارشـنبه نهایـی و تصویب می شـود و گزارش آن برای بررسـی 

در صحـن علنی آماده و فرسـتاده خواهد شـد.
بـه گفتـه وی مزایای این طرح شـامل حال هفـت دهک پایین جامعه اعـم از کل افرادی که 

یارانه بگیر هسـتند یا به منظور بهره مندی از طرح معیشـت شناسـایی شـده اند، می شـود.
 هم اکنـون دهک هـای متوسـط بـه پاییـن جامعـه بایـد از کمـک معیشـت بهره منـد شـوند؛ 
بـه ایـن معنـا کـه افرادی کـه بـا افزایش تـورم و گرانـی درآمدشـان پاسـخگوی هزینه های 
زندگـی نیسـت و در تامیـن معیشـت خـود بـا مشـکل مواجـه هسـتند، مـورد حمایـت قـرار 

گرفت. خواهنـد 

بارندگی ها به سال گذشته ۷ درصد نسبت 
کاهش داشته است

بـه  گـزارش »صبـح امـروز« و به نقـل از پایـگاه اطاع رسـانی وزارت نیـرو، متوسـط ارتفاع 
بارندگی هـا در ایـن مـدت 313.5 میلی متـر بـوده کـه ایـن رقـم در مـدت مشـابه سـال آبی 
گذشـته 338.4، میانگیـن 11 سـاله 226 میلی متـر و میانگیـن بلندمـدت 241.۷ میلی متـر 

اسـت. بوده 
بنـا بـر ایـن گـزارش، بیشـترین ارتفـاع بارندگی هـای امسـال بـا 465.4 میلی متـر مربوط به 
حوضـه آبریـز دریـای خـزر و کمتریـن آن بـا 148 میلی متـر مربوط بـه حوضه آبریـز مرزی 
شـرق اسـت؛ ایـن دو رقـم نسـبت به مـدت میانگیـن بلندمـدت به ترتیـب 1۷ درصـد و 39 

درصـد افزایـش نشـان می دهد.
در ایـن مـدت همچنیـن ارتفـاع بارش هـا در حوضـه  آبریـز خلیـج فـارس و دریـای عمـان 
44۷.8، دریاچـه ارومیـه 358.۷، فـات مرکـزی 231.3 و حوضـه سـرخس 290.1 میلی متـر 

اسـت. بوده 
حجـم ریزش هـای جـوی در تیـر مـاه امسـال بـا توجـه بـه بارش هـای سیل آسـا در برخـی 
اسـتان ها حـدود 5.8 میلیـارد متـر مکعـب بـوده کـه نسـبت بـه مـاه ماقبـل آن 190 درصد 
افزایـش نشـان می دهـد. ارتفـاع بارندگی هـای تیرمـاه نیـز در کل کشـور 3.5 میلی متر بوده 

ست. ا
ایـن گـزارش حاکـی اسـت، حجم ریزش هـای جوی از ابتـدای مهـر 98 تا پایان تیر امسـال 

برابـر 509.۷3 میلیـارد متر مکعب بوده اسـت.

 موافقت شورای پول و اعتبار با انتشار 
اوراق ودیعه

شـورای پـول و اعتبـار بـه پیشـنهاد بانک مرکـزی و بـه منظور مدیریـت نقدینگی با انتشـار 
اوراق ودیعـه توسـط آن بانـک موافقت کرد.

بـه گـزارش »صبـح امروز« شـورای پول و اعتبـار در یک هزار و دویسـت و نود و هشـتمین 
جلسـه تاریـخ 21 مردادمـاه 1399 بـه ریاسـت عبدالناصر همتی، بـه پیشـنهاد بانک مرکزی 
جمهـوری اسـامی ایـران و بـه منظـور مدیریت نقدینگـی با انتشـار اوراق ودیعه توسـط آن 

موافقـت کرد. بانک 
ایـن اوراق بـا سررسـید حداکثـر دو سـاله بـوده و نـرخ آن به پیشـنهاد بانک مرکـزی و تایید 
شـورای پـول و اعتبـار و حداکثـر معـادل نـرخ تـورم سـالانه تعییـن خواهـد شـد. پرداخـت 
سـود ایـن اوراق بـه صـورت سـه ماهه و زمـان انتشـار آن به تشـخیص هیئت عامـل بانک 

مرکـزی خواهـد بود.
همچنیـن در ایـن جلسـه، بـه پیشـنهاد بانـک مرکـزی سـقف فـردی تسـهیات مسـکن 
روسـتایی در سـال 1399 از 400 به 500 میلیون ریال افزایش یافت. ضمناً سـقف تسـهیات 
مسـکن ایثارگـران در سـال 1399 به ازای هر واحد مسـکونی در شـهرهای بـا جمعیت بیش 
از یـک میلیـون نفـر یـک میلیـارد و ششـصد میلیـون )1.600.000.000( ریـال، در مراکـز 
اسـتان ها یـک میلیـارد و دویسـت میلیـون )1.200.000.000( ریـال، در سـایر شهرسـتان ها 
 یـک میلیـارد )1.000.000.000( ریال و در روسـتاها ششـصد میلیـون )600.000.000( ریال 

تعیین شد.

خبر

»صبح امروز« به بررسی وضعیت ابلاغ و اجرایی شدن وام »کمک ودیعه مسکن« به بانک ها می پردازد؛ 

بی خبری بانک ها از فرایند اعطای وام ودیعه مسکن 
طــی چندیــن ســال 
گذشــته، گروه زیادی 
با طرح »مسکن مهر« 
خانه دار شــدند. بعد از 
آن بانک هــا وام هایــی 
بــا عنوان کمــک هزینه 
خرید مســکن بــه مردم 
اعطا می کردند و بسیاری 
از افــراد با یــک وام 6 
صاحب  تومانی  میلیــون 
خانه شــدند؛ وامی که هنوز اعطای آن ادامه 
دارد و مبلغ آن به 160 میلیون تومان افزایش 
یافته اســت، اما امروز  6 میلیون تومان فقط 
هزینه اجاره کوتاه مدت یک خانه محســوب 
می شــود. از ســویی دیگر چند ماه پیش نیز 
طرح »مسکن ملی« روی کار آمد، اما امروز 
از تصویب و اباغ طــرح وام »کمک ودیعه 
مســکن« ســخن به میان آمده تا به نوعی 
بتواند راهگشــای معضل جدید امروز جامعه 
ما باشــد. به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
پرسش اینجاست چرا باید از لحاظ اقتصادی 
به مرحله ای برســیم که برای پرداخت رهن  
منــزل وام دریافت کنیــم؟ در حالی که چند 
ســال پیش با این رقم می توانستیم خانه دار 
شویم. چرا دغدغه خانه دار شدن، امروز تبدیل 
بــه دغدغه تامیــن هزینه رهن خانه شــده  
اســت؟  با افزایش تــورم و جهش قیمت ها، 
قدرت خرید مردم کاهش یافت. این موضوع 
بازار مســکن را نیز تحت تاثیر خود قرار داد، 
به طوری که خانوارهایی که در مناطق بالای  
شهر ها ســکونت داشتند، رفته رفته به مناطق 
پایین شــهر نقل مکان کردند و خانوار  هایی 
که در مناطق پایین شــهر زندگی می کردند، 
به حومه شهرهای بزرگ یا شهر های جدید و 

شهرک ها کوچ کردند. 
دولت برای اینکه کمی از این فشار وارد شده 
بر اقشــار مختلف جامعــه را بکاهد، تصمیم 
گرفت »وام ودیعه مسکن« یا به عبارت بهتر 
»وام کمک ودیعه مسکن« را به اجاره نشین ها 

پرداخت کند. 
براســاس این طــرح، حداکثر متــراژ واحد 

مسکونی مستأجران تهرانی برای برخورداری 
از این تســهیات ۷5 و در ســایر شهرهای 
کشور 90 مترمربع در نظر گرفته شده است و 
مستاجرانی که قرارداد آن ها ثبت رسمی شده 
و کد رهگیری داشــته باشند مشمول دریافت 
تسهیات می شوند. سقف های وام 50 میلیون 
تومان در شــهر تهران، 30 میلیون تومان در 
کان شــهر ها و 15 میلیون تومان در ســایر 
شهر ها با نرخ ســود 13 درصد و بازپرداخت 
یکساله اســت به نحوی که مستأجر در دوره 
قرارداد صرفاً سود تسهیات را پرداخت کند و 
اصل تسهیات در سررسید تسویه شود، یا با 
نرخ سود 12 درصد و بازپرداخت 36 ماهه به 
نحوی که مســتأجر در هر قسط اصل و سود 
تسهیات را پرداخت کند. بازپرداخت اقساط 
این تســهیات برای تهرانی ها ماهانه 540 
هزار تومان و برای کان شــهرها 320 هزار 
تومان و سایر شهرها 160 هزار تومان است. 
 افراد واجد شــرایط یــا از طریق معرفی نامه 
نهاد های حمایتی یا با گواهی کســر از حقوق 
یا حتی با به رهن گذاشــتن ســهام عدالت، 
می توانند وام ودیعه مسکن را دریافت کنند. 

در حالی که مدتی است که از اعام این طرح 
و تصمیــم می گذرد بالاخــره مدیرکل راه و 
شهرســازی استان تهران از آغاز روند معرفی 
متقاضیان تسهیات کمک ودیعه اجاره به 19 
بانک و مؤسسه اعتباری از 21 مرداد خبر داد 
و گفت: »با توجه به سرعت اقدامات معاونت 
مســکن وزارت راه و شهرســازی به زودی 
مشــخصات افراد واجد شرایط مطابق برنامه 
زمان بندی پالایش و اعام خواهد شد«. این 
در حالی است که هنوز هیچ دستورالعملی در 
این باره به بانک مسکن و سایر بانک ها اباغ 
نشده است. برای دریافت اطاعات مربوط به 
چگونگی پرداخت این وام به ســراغ مدیران 
شعب بانک ها در خراســان رضوی رفتیم تا 
در خصوص میزان آمادگی آنان برای اعطای 
این وام به مشمولین واجد شرایط به گفت وگو 
بپردازیم.محمــد پورقربانی، معــاون اجرایی 
مدیر شعب بانک مسکن در خراسان رضوی 
می گویــد: ما برای ارائه هر نوع تســهیاتی 
که دولت تصمیم به ارائه آن بگیرد همیشــه 
آمادگی داریم، اما مبحثی که همیشــه وجود 
دارد این است تصمیماتی که در دولت گرفته 
می شــود بر دو نوع است؛ اول اینکه اقدامات 
و کار های کارشناســی مربوط به یک تصمیم 
در بانک هــای مربوطه انجام و ســپس به ما 
اباغ می شــود و پــس از آن دولت در اخبار 
اعام می کند. این روش بســیار ایده آل است 
و بدون مشــکل و دغدغه انجام می شود. نوع 
دوم تصمیمات دولت به این شــکل است که 

یک تصمیم به صورت آنی گرفته می شــود و 
دولت ابتدا موضوع را اعام می کند، ســپس 
ابــاغ آن را برای بانک ها ارســال می کند تا 
دستورالعمل آن را بنویسند و بعد آن را جهت 

اجرایی شدن ارسال کنند.
عدم ابلاغ دستور العمل وام ودیعه مسکن 

به بانک ها
وی می افزاید: اکنــون مدلی که دولت برای 
اعطای طرح »کمک ودیعه مســکن« اعام 
کرده ، از نوع دوم است؛ درواقع این تصمیم به 
صورت آنی گرفته شده ؛ یعنی انجام این طرح 
در اخبار اعام شــده، اما هنوز دستور العملی 
در این خصوص به ما اباغ نشــده  است. این 

اقدام اولین بار نیســت که رخ می دهد و قطعا 
آخرین بار نیز نخواهد بود و موارد بســیاری 
بدین شــکل داشــته ایم. ما بعضی روزها در 
اخبار می بینیم که بانک مســکن قرار اســت 
وامی به این شــکل اعطا کند در صورتی که 
هنوز دستو رالعملی در خصوص آن به ما اباغ 
نشده اســت. در خصوص این وام نیز دولت 
پس از درج خبر آن متوجه شــده  که آن را به 

ما اعام نکرده  است.
تصمیم گیری در خصوص اعطای هرنوع 

تسهیلاتی نیاز به کارشناسی دارد
 پورقربانــی اظهار می کنــد: کار ما به دلیل 
تخصصی بودن به شــکلی اســت که قبل از 
اتخاذ هر تصمیمی باید کارشناسی شود و به 
صورت حقوقی نیز مورد بررســی قرار گیرد و 
سازمان بررسی و مدیران مالی ما در خصوص 
پختگی کار نظر دهند تــا تمام جوانب آن را 
سنجیده و دهک های مربوط به آن مشخص 
شود. سپس طی یک دستورالعمل به ما اباغ 
کننــد و ما آن را به شــعب خود اعام کنیم. 

پس از طی این مراحل شــعب مربوطه آن را 
به اجرا بگذارند.

معاون اجرایی مدیر شــعب بانک مسکن در 
خراســان رضوی  در خصوص بانک هایی که 
باید این وام را اعطــا کنند، توضیح می دهد: 
اگر بانک ها را در ســه گروه خصوصی، تمام 
دولتــی و خصوصی_دولتــی درنظر بگیریم 
دولت معمولا این گونه موارد ضربتی و فوری 
را ابتدا از بانک های دولتی مانند ملی، مسکن، 
کشــاورزی و سپه آغاز می کند و بعد از آن به 
سراغ بانک های خصوصی_دولتی مانند ملت، 
تجارت و صادرات می رود و سپس اگر بتواند 

به سراغ بانک های خصوصی می رود. 
معایب طرح تسهیلات کمک ودیعه 

مسکن
وی در خصــوص معایب طــرح وام »کمک 
ودیعه مســکن« با بیان اینکه »آنچه که من 
از خبرها شــنیده ام برای یک تسهیات 50 
میلیون تومانی کارمــزدی 500 هزار تومانی 
در نظر گرفته می شــود و اصل پول در زمان 
سررســید مجددا  باید پرداخت شود« خاطر 
نشــان می کند: با وجود اینکه درحال حاضر 
مشکل یک فرد مســتاجر با دریافت وام 50 
میلیون تومانی حل می شــود، امــا از اکنون 
دغدغه ســال آینده را دارد؛ زیرا ممکن است 
که در سال آینده چند اتفاق بیفتد، اول اینکه 
شاید وضعیت درآمدی فرد تا سال بعد تغییری 
نکند، دوم وضعیت اقتصادی بازار روز به روز 
بحرانی تر می شود و قطعا در آن مقطع حداقل 
15 تــا 20 درصد و یا معــادل تورم به هزینه  
مســکن اضافه می شود و فرد در آن زمان نه  
تنها نیــاز به یک وام کمک ودیعه مســکن 
درشــت تر دارد، بلکه باید به فکر تسویه وام 
ســال قبل نیز باشــد که خود دغدغه ای به 

دغدغه های مستاجر اضافه می کند.
اعطای یارانه؛ راهی جهت کمک به 

مستاجران
معاون اجرایی مدیر شــعب بانک مسکن در 
خراسان رضوی  تشریح می کند: اگر قرار باشد 
کــه این کمک ودیعه کمکی به مســتاجران 
باشــد، کارمزد آن باعث می شود که این امر 
اتفاق نیفتد و کمی مشکل ایجاد کند، در این 
خصوص اگر دولت یارانه ای در نظر بگیرد تا 
این کار مزد به حد اقل ممکن برســد کمی از 

مشکات مستاجران کم می شود.
وی تصریــح می کند: ما موظف هســتیم که 
به دنبال منافع ســازمان خود باشــیم، اما از 
طرفی فردی که در مقابل ما قرار  دارد کسی 
است که به شــدت نیاز مالی داشته و شرایط 
خاص خود را دارد که آن را نیز باید بسنجیم. 
متاســفانه این امر از حیطه اختیارات بانک ها 

خارج اســت و باید طبق دستورات قانون گذار 
که تعیین کننده نرخ ســود تسهیات بانکی، 
نرخ تسهیات اعطایی و نرخ سود سپرده های 
بانکی اســت عمل کرده و نمی توانیم از این 
قوانین عدول کنیــم. درواقع خود قانون گذار 
یا دولت می تواند یارانه هایی را در نظر بگیرد 
و مقــداری از نرخ ســود وام را در قالب این 

یارانه ها به مردم کمک کند.
معــاون اجرایی مدیر شــعب بانک مســکن 
در خراســان رضوی اظهار می کند: مشــکل 
دیگری که وجود دارد، عدم اجرا شدن قانون 
مالیات بر منازل خالی اســت که چندین سال 
از آن می گذرد. اگر این قانون اجرایی می شد 
شاید اکنون وضعیت مسکن به خصوص رهن 
و اجاره به این شــکل آشفته نبود ومشکات 

آن بسیار کم رنگ تر می شد.
 مدیریت شعب بانک کشاورزی هیچ 

ابلاغی مبنی بر وام کمک ودیعه مسکن 
دریافت نکرده است

از ســویی دیگر مدیر روابط عمومی مدیریت 
شعب بانک کشاورزی در خراسان رضوی نیز 
در گفت وگو با »صبــح امروز« چنین توضیح 
می دهــد که اعام این موضوع که بایســتی 
تمــام بانک ها تســهیات »کمــک ودیعه 
مسکن« را به مســتاجران اعطا کنند به این 
معنا نیست که تمام بانک ها را در بر می گیرد. 
درواقع مدیریت شــعب بانک کشاورزی هنوز 
هیچ اباغــی مبنی بر این امر دریافت نکرده 
است. به ســراغ مدیریت شــعب بانک های 
صادرات، ســپه، تجارت، ملی و سامان رفتیم 
تا با آنان نیز در خصوص این موضوع گفت گو 
کنم، اما متاسفانه موفق به برقراری ارتباط با 

آنان نشدیم. 

اگر قرار باشد 
»کمک ودیعه مسکن« به 
مستاجران کمکی کند، 
کارمزد آن باعث می شود 
که این امر اتفاق نیفتد 
و ایجاد مشکل کند. در 
این خصوص اگر دولت، 
یارانه ای در نظر بگیرد 
تا این کار مزد به حد اقل 
ممکن برسد کمی از 
مشکلات مستاجران کم 
می شود  با وجود اعلام 

مدیرکل راه و شهرسازی 
استان تهران از آغاز روند 
معرفی متقاضیان تسهیلات 
کمک ودیعه اجاره به ۱۹ 
بانک و مؤسسه اعتباری 
از 2۱ مرداد، هنوز هیچ 
دستورالعملی در این باره 
به بانک مسکن و سایر 
بانک ها ابلاغ نشده است 

مدیریت بانک 
کشاورزی هنوز هیچ 
ابلاغی مبنی بر وام کمک 
ودیعه مسکن دریافت 
نکرده است
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 تعداد کل مبتلایان به ۳۳۱۱۸۹ نفر
 افزایش یافت

دکتر لاری سخنگوی وزارت بهداشت: از دیروز تا امروز 21 مرداد 1399 و بر اساس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، دو هزار و 345 بیمار جدید مبتا به کووید19 در کشور شناسایی شد که 

یک هزار و 269 نفر از آنها بستری شدند.
لاری گفت: مجموع بیماران کووید19 در کشــور به 331 هزار و 189 نفر رســید. متاسفانه 
در طول 24 ســاعت گذشته، 184 بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان 

باختگان این بیماری به 18 هزار و 800 نفر رسید.
وی افزود: خوشبختانه تا کنون 288 هزار و 620 نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 
ترخیص شــده اند.  3983 نفر از بیماران مبتا به کووید19 در وضعیت شــدید این بیماری 
تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون دو میلیون و ۷36 هزار و 514 آزمایش تشخیص کووید19 

در کشور انجام شده است.
ســخنگوی وزارت بهداشــت تاکید کرد: اســتانهای مازندران، تهران، قم، گلستان، خراسان 
شــمالی، اردبیل، اصفهان، البرز، خراسان رضوی، کرمان، سمنان، آذربایجان شرقی، مرکزی، 
یزد و گیان در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استانهای فارس، ایام، لرستان، هرمزگان، 
زنجان، قزوین، آذربایجان غربی، بوشــهر، همدان، چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و بویر 

احمد هم در وضعیت هشدار قرار دارند.

اولین واکسنِ کرونا در جهان ساخته شد
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه امروز به طور رسمی از ساخت نخستین واکسن کرونا 

و ثبت این واکسن در این کشور خبر داد.
ایسنا نوشت: پوتین گفت: وزارت بهداشتِ روسیه موفق به ساخت واکسن کرونا شده است.

وی همچنین گفت: یکی از دخترانم در برابر کروناویروس واکسینه شده است.
این واکسن با همکاری مشترک وزارت دفاع این کشور و موسسه تحقیقات گامالیا ساخته شد. 
آزمایشات بالینی این واکسن در هجدهم ماه ژوئن انجام گرفت و تمامی 38 داوطلب دریافت 

کننده این واکسن در برابر ویروس مصون هستند.
در حالی که چند ماهی اســت رقابت جهانی برای یافتن واکســن کووید-19 بین تعدادی از 
کشورها ادامه داشته و شرکت های داروسازی در حال تحقیق و بررسی روی نمونه های اولیه 
و آزمایشگاهی این واکســن بوده اند به نظر می رسد روسیه اکنون فاتح این رقابت شده و به 
عنوان اولین کشــور در جهان از ساخت قطعی و ثبت رسمیِ نخستین واکسن کرونا خبر داده 

است.
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه امروز )سه شنبه( در یک نشست گفت: روسیه اولین 

کشور در جهان است که موفق به ثبت واکسن بیماری کووید-19 شده است.
وی همچنین از وزیر بهداشت روسیه درخواست کرد تا او را در مورد واکسن مطلع سازد این 
درحالیست که پوتین تاکید کرد او از تاثیرگذاری کامل این واکسن و مصون ساختن افراد در 

برابر ویروس آگاهی دارد.
به گزارش اســپوتنیک نیوز، همچنین رئیس جمهوری روسیه از تمامی افرادی که در جریان 
کشف و تولید واکسن بیماری کووید-19 نقش داشته اند تشکر و قدردانی و این اقدام را گام 

مهمی برای جهان توصیف کرد.
روز گذشــته »کریل دمیتریف«، رئیس صندوق سرمایه گذاری مســتقیم روسیه که در حال 
تأمین اعتبار آزمایشــات واکسن کرونا در این کشور است، اظهار داشت: روسیه به طور سنتی 
در تولید واکســن ها بسیار قوی بوده و واکســن ما در واقع نوعی کپی برداری از واکسن ابولا 

است که پنج سال پیش در مسکو تهیه شده است.
به گفته دمیتریف که در کارآزمایی های اولیه بالینی واکســن شــرکت کرده، واکسن کرونای 
روسیه به این دلیل توانسته پیشروی کند که نسخه ارتقاء یافته از واکسن قبلی علیه ویروس 

سندرم تنفسی خاورمیانه )مرس( است.
خبرگزاری اسکای نیوزِ عربی نیز به نقل از مقامات بهداشتی روسیه اعام کرده است که این 
واکسن تا ماه سپتامبر )اواسط شهریور ماه( وارد مرحله تولید می شود و تاکنون 20 کشور برای 

دریافت واکسن درخواست داده اند.

واقعیت های واکسن کرونا در گفت و گو با 
فوق تخصص بیماری های عفونی

دکتر پیام طبرســی، فوق تخصص بیماری های عفونی و عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی با حضور در برنامه ضربان در شبکه سامت در مورد کرونا سخن گفت.

در ادامه مهم ترین بخش های گفت و گوی دکتر طبرسی را می خوانید.
ویروس کرونا جهش پیدا کرده و بیماری زایی و انتقال آن بیشــتر شده است، به همین علت 
در مکان های بسته تعداد زیادی از افراد و در خانواده ها همه اعضا دچار بیماری می شوند.

درصد زیادی از بیماران در طول بیماری دچار ســرفه می شــوند اما عائم اولیه این بیماری 
تب و بی حوصلگی اســت؛ هر فردی که دچار بی اشــتهایی و بی حوصلگی شود  مشکوک 

به کرونا است.
حس بویایی و چشایی به طور ناگهانی از بین می رود و برخی با عائم دیگر همراه است در 

اکثر افراد این حس پس از دو یا سه ماه بعد از بیماری بر می گردد.
خوشــبختانه احتمال انتقال بیماری از مادر به جنیــن وجود ندارد و نیازی به نگرانی در افراد 

باردار نیست.
تست پی سی ار در طولانی مدت مثبت می ماند و اگر فرد دو هفته از شیوع بیماری او گذشته 
باشد و در ۷2 دو ساعت آخر عائم تب و سرفه نداشته باشد می تواند از قرنطینه خارج شود 

و نیازی به تست مجدد نیست.
این بیماری به ســن است بالای 40 سال بیشــترین مبتایان بوده اند و مرگ و میر نیز در 

این افراد بیشتر است، در افراد دیگر کمتر است اما در همه سنین این بیماری وجود دارد.
اگر بیمار زمینه ای وجود داشــته باشــد حتی در کودکان این بیماری ممکن اســت حاد و با 

شدت زیاد همراه باشد.
واقعیت این اســت که ایمنی بدن بعد از بهبودی سه ماه بیشتر نیست و ممکن است پس از 
آن فرد دوباره به کرونا مبتا شــود در نتیجه واکسن هم همینطور است امید داریم واکسن از 

شدت عائم کم کند اما واکسن جلوی بیماری  را به طور کامل نمی گیرد.
دانش بشــری هنوز هیچ دارویی را یافت نکرده اســت که برای این بیماری موثر باشد ، دارو 
ها فقط برای کسانی که افت اکسیژن دارند می تواند موثر باشد. داروی کرونا تنها استراحت 

کامل در خانه و مصرف مایعات است.

اخبار کرونایی

بررسی »صبح امروز« از عملکرد فراکسیون زنان ادوار 
گذشته مجلس شورای اسلامی؛

زنان؛ 
از قدرت 
تا عملکرد

در اصل 21 قانون اساسی 
می خوانیم دولت موظف 
اســت حقوق زن را در 
رعایت  بــا  جهات  تمام 
موازین اســامی تضمین 
برای  را  یعنی شرایطی  کند 
ایجــاد زمینه های مســاعد 
زن  شــخصیت  رشد  برای 
و احیــای حقــوق مادی و 
معنوی بــه وجود آورد، حال 
این پرسش مطرح است که آیا سیاست گذاری ها، 
برنامه ریزی ها، قانون گذاری ها و اقدامات اجرائی 
مرتبط با زنان در چند دهه گذشــته به گونه ای 
بوده است که کرامت و ارزش انسانی آنان را آن 
گونه که قانون اساسی خواسته است، پاس دارد 
و زمینه های مساعد برای رشد شخصیتشان را 

فراهم کند یا خیر؟
به گزارش روزنامه »صبح امروز« متأسفانه باید 
گفت با وجود تاش های زیادی که در سال های 
اخیر انجام شــده هنوز زنان کشور ما به جایگاه 
مطلوبی که درخور آنان اســت، دست نیافته اند 
و هویت انسانی زنان چنان که باید به رسمیت 
شناخته نشده است. امروزه برای حل مشکات 
زنان مراکــز متعددی مانند شــورای فرهنگی 
و اجتماعی زنــان، دفتر امور مشــارکت زنان 
ریاست جمهوری، دفاتر امور زنان وزارتخانه ها، 
کمیسیون های امور بانوان استانداری ها، سازمان، 
جمعیت و گروه هــای غیردولتی زیادی فعالیت 
می کنند اما در این میان فراکسیون زنان مجلس 
با توجه به نزدیکی به منبع تصمیم گیری جایگاه 
خاصی دارد. فراکسیون زنان به عنوان مهم ترین 
و تأثیر گذارترین منبع تصمیم گیری تشکیل شد. 
حل مشکات و مطالبات جامعه زنان مهم ترین 
وظیفه فراکسیون زنان مجلس است و افزایش 
زنان در مجلس یازدهمی سطح انتظارات جامعه 

از مجلس را بالا برده است.
رتبه ۱4۰ ایران در زمینه شکاف جنسیتی

 ایران با تنزل از مقام خود در سال های اخیر در 
زمینه شکاف جنسیتی از میان 144 کشور رتبه 
140 را کســب کرد. یعنی با این رتبه در پایین 
جدول قرار دارد تنها کشــورهای چاد، سوریه، 
پاکســتان و یمن در رتبه پایین تــری از ایران 
قرار دارند. این در حالی اســت که این شاخص 
مهم ترین شاخص توسعه در جهان است و نشان 
دهنده عدالت جنســیتی در ابعــاد مهم زندگی 

فردی و اجتماعی است.
جالب است که بدانید اکثر آسیب های اجتماعی 
مانند خشــونت، خودکشی و اعتیاد رنگ و بوی 
زنانــه گرفته اند. زنان مطلقه، زنان سرپرســت 
خانــوار روز به روز در حال افزایش هســتند. بر 

اســاس آمار 12 درصد سرپرست خانوارها زنان 
هســتند و بیش از نیمی از ایــن جمعیت فاقد 
شــغل اند که آســیب های اجتماعــی زیادی را 
متوجه آن ها کرده است تمام این موارد گواه این 
مطلب که فراکسیون زنان مجلس چقدر مهم و 

تأثیرگذار است.
مروری بر عملکرد فراکسیون زنان ادوار 

گذشته
پس از انقاب تعداد زنان در ادوار مختلف تا پیش 
از دوره دهم مجلس هیچ گاه به دو رقم نرســید 
کم بودن تعداد زنان منتخب تأثیر گذاری آن ها در 
برابر تصمیماتی که مردان برای زنان می گرفتند 
را کم رنگ می کرد در نتیجه شــاید بتوان گفت 
نخستین قدم ها در زمینه احقاق حقوق زنان در 
مجلس ششم با تصویب طرح تأثیرگذار محاسبه 
مهریه به نرخ روز برداشــته شد. طبق این طرح 
زنان می توانستند مهریه خود را پس از محاسبه 
با نرخ روز دریافت کنند. پس از آن جنجالی ترین 
طرح های تصویب شــده در زمینه حقوق بانوان 
در این مجلس، ممنوعیت ازدواج زیر ســن بلوغ 
روحی روانی و جســمی بود که با فراز و نشیب 
زیاد در نهایت به تصویــب اکثریت نمایندگان 

رسید.
با پایان یافتن دوره ششــم، زنان مجلس هفتم 
اهــداف دیگری دنبال کردنــد 13 نماینده زن 
در انتخابات ســال 8۷ به بهارستان راه یافتند. 
نماینــدگان زن ایــن دوره از مجلس شــورای 
اسامی که اکثریت کرســی های آن در اختیار 
اصولگرایــان بــود، پیاپی بر ضــرورت حفظ 
محدودیت های قانونی برای زنان تاکید می کردند 
برای مثال نماینــدگان زن این دوره، طرح های 
اصــاح موقعیت زنان در قوانین ناظر بر ارث بر 
شوهر که از سوی فراکسیون زنان مجلس ششم 
مطرح شــده بود را از دســتور کار خارج کردند. 
از آغاز مجلــس هفتم، برخورد نمایندگان زن با 
قوانین حقوق زنــان به گونه ای بوده که به نظر 
می رســید جبهه گیری زنان علیه زنان را تقویت 
می کند.مجلس هشــتم اما به صورت خنثی در 
قبال حقوق زنان عمل کرد. از فعالیت های زنان 
این مجلس در زمینه بهبود حقوق زنان می توان 
به افزایش حق الارث زنان و همچنین تساوی 

دیه زن و مرد اشاره کرد.
مجلس نهم ضد زن ترین مجلس شورای 

اسلامی!
مجلس نهم اما به عقیده بسیاری از کارشناسان 
ضــد زن ترین مجلــس ادوار مختلف اســت. 
اولیــن گام 9 زن منتخب مجلس نهم تغییر نام 
فراکسیون زنان به فراکســیون زنان و خانواده 
بود. به عقیده کارشناسان در زمینه حقوق زنان، 
نمایندگان زن این مجلس به دنبال محکم کردن 

وجه مادرانه زن و تقویت روحیه خانه نشینی وی 
بودند. آنها لوایح جنجالی زیادی از جمله لایحه 
حمایــت از خانــواده، لایحه صیانــت از حریم 
عفاف و حجاب، اصاح قوانین مربوط به تنظیم 
جمعیت، طرح کاهش ساعت کار زنان شاغل و 
بیمه زنان خانــه دار را در کارنامه خود دارند که 
صدای بسیاری از فعالان حقوق زنان را بلند کرد.
اگرچــه در این دوره از مجلــس مردانی وجود 
داشــتند که از حقوق زنان دفــاع می کردند اما 
هربار با اعتراض زنان مجلس رو به رو می شدند! 
در یک مــورد کمال الدین پورمــؤذن، نماینده 
مردم اردبیــل در صحن علنــی مجلس ورود 
به باشگاه ها را از حقوق مســلم زنان خواند اما 
ســخنان وی با اعتراض فراکسیون زنان رو به 

رو شــد که می گفتند اعتقــادی به حضور زنان 
در ورزشــگاه ها ندارند.اما زنان مجلس دهم با 
فاکتور گرفتن مجلس ششــم عملکرد مطلوبی 
در مقایســه با زنان دیگر ادوار مجلس داشته اند. 
البته سکوت آنها در برابر اجرایی نشدن بسیاری 
از اعمالی که ضد حقوق زنان هستند انتقادهای 
زیادی را به دنبال داشــت اما شاید سال ها طول 
بکشــد تا این تعداد نماینده زن برای چهار سال 
در ســمت قانون گذاری قرار بگیرند. الهام آزاد، 
عفت شــریعتی کوهبنانی، ســمیه محمودی، 
پروین صالحی مبارکه، ســارا فاحی، معصومه 
پاشــایی بهرام، فاطمــه محمد بیگــی، فاطمه 
مقصودی، شیوا قاســمی، فاطمه رحمانی، زهرا 
شیخی مبارکه، هاجرچنارانی، فاطمه رهبر، زهره 
الهیان، ســمیه رفیعی، فاطمه قاسمپور و زهره 
سادات لاجوردی 1۷ نماینده منتخب زن مجلس 
یازدهم و راه یافتگان به صندلی های بهارســتان 
هستند.فاطمه قاسم پور، رییس فراکسیون زنان 
مجلس شورای اسامی در بیان پیشنهاد جمعی 
از نماینــدگان مجلس بــرای افزایش تمایل به 
ازدواج و فرزنــدآوری در کشــور، عنوان کرده: 
»برای رفع دغدغه های موجود پیرامون ازدواج و 

کاهش نرخ جمعیت پیشنهاد تشکیل کمیسیون 
ویژه جمعیت و خانواده ارائه شــده اســت که از 
طریق آن بتوانیم جلســات کارشناســانه ای با 
حضور افرادی که دغدغه حوزه خانواده و جمعیت 
را دارند، برگزار کرده و این موضوعات را به طور 

جدی پیگیری کنیم«
وی با اشــاره به کمیســیون هایی که می توانند 
نقــش اثرگــذاری در جهت رفــع نگرانی های 
موجود پیرامون عدم رغبت برای تشکیل خانواده 
و کاهــش نرخ جمعیت داشــته باشــند، تاکید 
کرده اســت: » قاعدتاً کمیسیون های اجتماعی، 
فرهنگی و بهداشت و درمان باید وظیفه اصلی 
برای پیگیــری طرح های ارائه شــده در حوزه 
تشــکیل خانواده و فرزندآوری را برعهده داشته 
باشــند البته مســئله خانواده به کمیسیون های 
دیگری هم مرتبط اســت کــه فراخور طرح یا 
لایحه مربوطه می تواند به کمیسیون های دیگر 

مجلس فرستاده شود«. 
ارجاع لایحه تأمین امنیت زنان از قوه 

قضاییه به دولت
طیبــه سیاوشــی، نماینده مردم تهــران، ری، 
شــمیرانات و اسامشــهر در دور دهم مجلس 
شورای اســامی نیز بیان کرده: »لایحه تأمین 
امنیت زنان یکی از مهم ترین مواردی است که 
به مجلس دهم نرسید و می تواند از اولویت های 
مجلس یازدهم باشد، در حال حاضر این لایحه 
از قوه قضاییه به کمیسیون های تخصصی دولت 
ارجاع شــده که امیدواریم بــا اعمال اصاحات 
نهایی به مجلس یازدهم برسد و به بهبود شرایط 
زنــان و کاهش خشــنونت در خانواده ها منجر 
خواهد شــد«وی، ممنوعیت ازدواج دختران زیر 
13 ســال، طرح حق خروج بانوان از کشــور و 
طرح حق اشتغال زنان را از مواردی برشمرد که 
در مجلس دهم پیگیری شد و فراکسیون زنان 
مجلس آتی نیز می تواند این موارد را به سرانجام 
برساند. موارد مطرح شده فراجناحی بوده و همه 
گرایش ها در تصویب و اصاح آن نقش داشتند 
لذا مجلس یازدهم با هر گرایشی قطعا به دنبال 
تســهیل ازدواج جوانان، بهبود شرایط خانواده، 
کاهش میزان خشونت علیه زنان و کاهش میزان 

طاق خواهد بود.
غفلت از تقویت حوزه فرهنگی عامل بروز 

اقدامات خشونت آمیز در کشور است
هاجر چنارانی، نماینده مردم نیشــابور و فیروزه 
در مجلس شــورای اســامی نیز اظهار کرده: 
»متأســفانه یکی از مشکات کنونی که به این 
شکاف بین نسلی دامن می زن، برقراری ارتباط 
فرزندانمان از طریق فضای مجازی است که خود 
را با دنیای مدرنیته مقایسه می کنند، آن هم در 
شرایطی که برخی والدین به هیچ وجه الگوهای 

مندرج در این فضا را نمی پذیرند و دیدگاهشان 
همچنان با نگاه ســنتی پیوند خورده است. این 
خاء بیشــتر در جوامعی مشاهده می شود که از 
حالت سنتی به مدرنیته در حال تغییر هستند و به 
نوعی والدین در برابر این نوع تغییرات مقاومت 
می کنند و واکنش هایی برگرفته از دیدگاه های 
سنتی خود دارند، بنابراین لازم است هم رسانه 
ملی، هم آموزش و پرورش و هم وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسامی برای رفع این خاء برنامه ریزی 

کنند.
برنامه فراکسیون زنان برای کاهش 

خشونت علیه زنان
وی در مورد اظهارنظرهایی مبنی بر اینکه تغییر 
نوع مجازات تعیین شده برای فرزندکشی نقش 
بســزایی در کاهش قتل های ناموســی خواهد 
داشــت، تاکید کرده: »البته تغییر مجازات ها در 
این حوزه به گونه ای که بازدارنده باشد از جمله 
موضوعاتی اســت که باید از طریق کمیسیون 
قضایــی و حقوقی پیگیری شــود، اما پیگیری 
تصویب قوانین صیانت، کرامت و تأمین امنیت 
بانوان در برابر خشــونت و منع ازدواج دختران 
کمتر از 13 ســال از جمله موضوعاتی است که 
به طور جدی آنها را از طریق فراکســیون زنان 

مجلس پیگیری خواهم کرد«.
مجلس یازدهم هشتم مردادماه سال جاری رسماً 
کار خود را آغاز کرده اســت باید دید فراکسیون 
زنان این دوره چه گام هایی را در خصوص ارتقا 
جایگاه زنــان در جامعه و مقابله با تبعیض های 
جنســیتی بر  می دارد و آیا به شعارهایش وعده 

عمل می پوشاند یا نه!
خواستیم و نشد جواب زنان ما نیست

اما به نظر می رسد تا زمانی که تاش برای ایجاد 
حساســیت و حرکت های اصولی به منظور رفع 
تبعیض نسبت به زنان را به دغدغه ملی تبدیل 
نکنیم، تا زمانی که چهره واقعی زن مسلمان را 
از پیرایه ها نزداییم، تا زمانی که دست از افراط 
و تفریط و نگاه های سیاســی و جناحی به زنان 
برنداریم، تا زمانــی که نیاز به آموزش در زمینه 
شناخت زنان و شــیوه برنامه ریزی مباحث آن 
برای مدیران احساس نشود و به مطالبه عمومی 
تبدیل نشــود، تا زمانی که درباره مباحث زنان 
برنامه ریزی منسجمی صورت نپذیرد، تا زمانی 
که به ریشــه های پنهان مســائل و مشکات 
زنان توجه نشود و تا زمانی که تعادل نسبی بین 
ســنت و مدرنیته در جامعه در حال گذار ایجاد 
نکنیم و بــاور نکنیم نقش های زن و مرد را در 
خانواده و جامعــه باید باز تعریف کرد، گره ای از 
مشکات زنان نخواهیم گشود و زنان مجبور به 
شنیدن سخنان مبهم به عنوان راهکار می شوند، 

خواستیم و نشد جواب زنان ما نیست.

برزخ کنکور
ستاد کرونا با تغییر تاریخ کنکور مخالفت کرد

در حالـی کـه حـدود یـک هفته بـه آغـاز برگـزاری کنکور 
پُرحاشـیه 99 باقـی مانـده بـود و داوطلبـان ایـن آزمون در 
ایسـتگاه پایانـی حضـور در جلسـه آزمـون قـرار داشـتند، 
اعـام جملـه تکـراری »کنکـور به تعویـق افتاد« از سـوی 
وزیـر وزارت بهداشـت و رییـس سـتاد ملی مقابله بـا کرونا، 
موجـب شـد داوطلبـان و خانواده هـای آنها بـرای چندمین 
بـار در بـرزخ باتکلیفـی تصمیـم گیـری مسـئولان قـرار 
بگیرنـد. ولـی در کمال نابـاوری در عصر دیروز سـتاد کرونا 
پیشـنهاد تعویـق برگزاری کنکور سراسـری را تصویب نکرد 
و بـر این اسـاس کنکـور در موعد مقرر قبلی و بـدون تغییر 
برگـزار می شـود. تا شـاید رکـورد تغییر در تصمیمـات تنها 
در چنـد سـاعت را کنکـور امسـال به خود اختصـاص بدهد.

ایسـنا،  از  نقـل  بـه  »صبح امـروز«  روزنامـه  گـزارش  بـه 
مـرداد 99 یعنـی همیـن دو هفتـه پیـش بود که مسـئولان 
وزارت علـوم و سـازمان سـنجش آموزش کشـور بـه عنوان 
متولیـان برگـزاری کنکـور بـه همـراه برخـی نماینـدگان و 
مجلـس  آمـوزش  و  بهداشـت  هـای  کمسـیون  روسـای 
شـورای اسـامی به سـاختمان شیشـه ای وزارت بهداشـت 
ایوانـک شـهرک غـرب رفتنـد تـا بـا همفکـری هـم  در 
بـرای یـک بـار هـم کـه شـده تصمیـم گیـری قاطعـی در 
خصـوص مهـم ترین آزمون ورودی دانشـگاه هـا را بگیرند. 
تصمیمـی کـه حـرف و حدیـث هـای برگـزاری یـا عـدم 
برگـزاری آزمـون هـای مـرداد مـاه را کـه در سـایه شـیوع 
کرونـا ویـروس شـکل گرفتـه بـود را پایـان دهـد و بـرای 
همیشـه تکلیـف داوطلبـان بخـت برگشـته این آزمـون ها، 

بـه ویـژه کنکـور سراسـری را مشـخص کنـد.
در نهایـت وزیـر بهداشـت بـه عنـوان رییـس سـتاد مقابله 
بـا کرونـا ویـروس پـس از سـه سـاعت بحـث و بررسـی 
جوانـب برگـزاری آزمـون هـا و کنکـور کـه پشـت درهای 
بسـته صـورت گرفـت، روبـروی دوربیـن رسـانه هـا قـرار 
گرفـت و ضمـن تاکیـد بـر موضـع برگـزاری آزمـون ها در 
تاریـخ مقـرر، گفـت: در جلسـه امـروز کـه جلسـه مفصلـی 
بـود بـه بحـث درباره جنبـه های مختلـف برگـزاری کنکور 
پرداختیـم و بـرای اینکـه همه از ایـن باتکلیفـی در بیایند 

مـوارد مـورد جمـع بنـدی، وفـاق و همدلـی همـگان قـرار 
گرفـت تـا بتوانیـم نتیجـه مطلوبـی از این نشسـت داشـته 
باشـیم. در واقـع مقـرر شـد کـه بـا توانمنـدی و قـدرت، 
کنکـور سراسـری در تاریـخ مقـرر یعنـی 31 مـرداد برگـزار 
شـود کـه هـم داوطلبـان و خانـواده هـای آنهـا از اضطراب 
بیـرون بیاینـد و هـم اینکه تکلیـف برگزار کننـدگان کنکور 

روشـن و مشـخص شـود.
بعـد از ایـن اظهارنظـر، داوطلبـان آزمـون ها چنـد روزی از 
سـایه سـنگین حواشـی دور ماندند و اسـتارت برگزاری این 
آزمـون هـا بـا اجـرای آزمـون دکتـری تخصصی دانشـگاه 
هـا و موسسـات آمـوزش عالـی در 9 مـرداد مـاه جـاری 
زده شـد و در فاصلـه یـک هفتـه، سـه آزمـون مهـم دیگـر 
یعنی«دکتـری تخصصـی وزارت بهداشـت«، »کارشناسـی 
ارشـد سـال 99« و »چهـل و هفتمیـن آزمـون پذیـرش 
دسـتیار تخصصـی پزشـکی« نیـز بـا رعایت پروتـکل های 
بهداشـتی کـه از سـوی سـتاد ملـی مقابله بـا کرونـا اعام 
شـده بـود، برگـزار شـدند بـه طوریکـه پـس از پایـان هـر 
آزمـون مسـئولان وزارت بهداشـت نمره قبولـی بیش از 90 

درصـدی بـه نحـوه اجـرای ایـن پروتـکل هـا مـی دادند.
نمـره هـای درخشـان، درسـت حـدود  آن  از  حـال پـس 
یـک هفتـه بـه برگـزاری کنکـور بـه عنـوان مهـم ترین و 
سرنوشـت سـاز تریـن آزمـون ورودی دانشـگاه هـا باقـی 
وزیـر  گذشـته  دوشـنبه  نابـاوری  کمـال  در  کـه  نمانـده 
از تعویـق  اینسـتاگرامی خبـر  انتشـار پسـت  بـا  بهداشـت 
مجـدد ایـن آزمون پیـش رو را داد و اعام کـرد: وزیر علوم 
و رئیـس سـازمان سـنجش آمـوزش کشـور در این جلسـه 
اعـام کردنـد که اجرای پروتـکل های سـختگیرانه در این 
زمـان کوتـاه امـکان پذیر نیسـت مگـر اینکه دسـتورالعمل 

هـا بـرای برگـزاری آزمـون هـای سراسـری تغییـر کنـد.
وی در ادامـه تصریـح کـرد: در ایـن جلسـه اعـام کردم به 
عنـوان وزیـر بهداشـت و متولی سـامت این کشـور، قطعا 
سـامت فرزندانمـان اولویـت اول اسـت و از ایـن پروتـکل 
هـای سـختگیرانه کوتـاه نخواهیم آمد که رئیس کمسـیون 
هـای آمـوزش و بهداشـت مجلـس در ایـن زمینـه همراه و 

موافـق بودند.

وزیـر بهداشـت گفت: بـه مسـولان برگزاری کنکـور اعام 
کـردم اگـر نمـی توانید ایـن دسـتورالعمل ها را به درسـتی 
اعمـال کنیـد با برگـزاری کنکـور در ایـن تاریـخ مخالفم و 
تاکیـد مـی کنـم کـه کنکـور در زمانی دیگـر برگزار شـود.

دکتـر نمکی در بخش پایانی پسـت خود آورده اسـت: تاکید 
مـی کنـم کنکـور را بـه زمانی موکـول کنید که مـی توانید 
از لحـاظ فضـا و امکانـات تمام ضوابط و دسـتورالعمل های 
اباغـی وزارت بهداشـت را فراهـم کنیـد. البتـه پیشـنهاد 
وزارت علـوم تعویـق یک ماهـه برگزاری کنکـور بود که در 

سـتاد ملـی مقابلـه با کرونا بررسـی می شـود.
تاریخ جدید کنکور ۹۹ اعلام شد؛ البته اگر کرونا دوباره 

اوج نگیرد!
امـا در ادامـه و ظهـر سـه شـنبه مشـاور و رئیـس حـوزه 
آزمـون  برگـزاری  از  اسـامی  شـورای  مجلـس  ریاسـت 
کنکـور سراسـری در تاریخ 2۷ تـا 30 شـهریور 99 خبر داد.
فـارس نوشـت: بابـک نگهـداری دربـاره آخریـن وضعیـت 
ورود  از  بعـد  داشـت:  اظهـار  سراسـری  کنکـور  برگـزاری 
جـدی و دسـتور رئیس مجلـس در موضوع برگـزاری کنکور 
سراسـری، نشسـت های مشـترکی بین رؤسـای کمیسـیون 
تخصصـی مجلـس و وزارتخانه ها بـه نتیجه مطلوبی رسـید 
و تصمیمـی مبنـی بـر بـه تعویـق افتـادن زمـان برگـزاری 
کنکـور بـه مـدت یـک مـاه گرفتـه شـد. بعـد از بررسـی ها 
مقـرر شـد کـه کنکـور سراسـری سـال جـاری از 2۷ تا 30 

برگزار شـود. شـهریور 
مشـاور و رئیـس حـوزه ریاسـت مجلـس گفـت: سـازمان 
سـنجش بـرای اعمـال پروتکل های بهداشـتی سـختگیرانه 
یـک مـاه فرصت خواسـته اسـت به همیـن دلیـل برگزاری 

کنکـور یـک مـاه بـه تعویـق افتاد.
و  شـده  تشـکیل  شـورای  در  کـه  تصمیمـی  گفـت:  وی 
سـازمان  و  علـوم  بهداشـت  وزارتخانه هـای  از  متشـکل 
سـنجش و کمیسـیون های تخصصـی مجلـس و تعـدادی 
از نماینـدگان گرفتـه شـده اسـت، به تعویـق افتـاد ولی اگر 
حادثـه و مشـکلی در زمینـه تسـری اپیدمی ویـروس کووید 
19 رخ ندهـد در روزهـای پایانـی شـهریورماه آزمون کنکور 

سراسـری برگـزار می شـود.

خبر تایید نشد
سـخنگوی سـازمان سـنجش آمـوزش کشـور گفـت: زمان 
برگـزاری کنکـور سراسـری امـروز در جلسـه فـوق العـاده 

سـتاد ملـی مقابلـه بـا کرونـا مشـخص می شـود.

امـا ابراهیم خدایی رییس سـازمان سـنجش آموزش کشـور 
دربـاره خبـری کـه در برخـی رسـانه هـا در مـورد برگزاری 
کنکـور در تاریـخ هـای 2۷ تـا 30 شـهریور مـاه و بـه کذب 
بـه نقـل از خبرگـزاری جمهوری اسـامی دسـت به دسـت 
مـی شـود، بـه خبرنـگار ایرنـا اعـام کـرد کـه این خبـر را 

تاییـد نمـی کند.
برگزاری کنکور در موعد مقرر قبلی

تعویـق  پیشـنهاد  کرونـا  سـتاد  لحظـات  آخریـن  در  امـا 
برگـزاری کنکـور سراسـری را تصویـب نکـرد و بـر ایـن 
اسـاس کنکـور در موعـد مقـرر قبلـی و بـدون تغییـر برگزار 

مـی شـود.
عصـر روز گذشـته موضـوع تعییـن تکلیـف زمـان برگزاری 
کنکـور سراسـری در سـتاد ملـی مدیریـت کرونـا مطـرح 
شـد و بـر اسـاس بیانیـه مشـترک »وزرای علـوم، تحقیقات 
پزشـکی«،  آمـوزش  و  درمـان  »بهداشـت،  و  وفنـاوری« 
اعضـای سـتاد بـا هر گونـه تغییر در زمـان برگـزاری کنکور 

سراسـری مخالفـت کردنـد.
در بیانیـه مشـترک وزرای »علـوم، تحقیقـات و فنـاوری« 
و »بهداشـت، درمـان و آمـوزش پزشـکی« آمـده اسـت:» 
پیـرو نیـاز به زمان بیشـتر جهـت برگزاری آزمون سراسـری 
توسـط مجریـان آزمون به نیـت یافتن فضای مناسـب برای 
برگـزاری منطبـق بـا پروتـکل های سـختگیرانه و مشـروط 
بـه تاییـد تغییر تاریخ در سـتاد ملـی مدیریت کرونـا، از آنجا 
کـه ایـن تغییـر بـه دلایـل متعـدد مـورد تاییـد سـتاد قـرار 
نگرفـت، مقـرر شـد با همـکاری اسـتانداران محتـرم، مراکز 
آموزشـی، فرهنگـی، ورزشـی، نظامـی و انتظامـی، کمبـود 
نیـاز جهـت اعمـال و اجـرای  فضاهـا و تجهیـزات مـورد 
پروتـکل هـا مهیـا و آزمـون سراسـری در تاریـخ مصـوب 
قبلی سـتاد ملـی مدیریت کرونا )در روزهـای 29- 30 و 31 

مـرداد و یکـم شـهریور مـاه( برگزار گـردد.«
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ایران با تنزل از مقام 
خود در سال های اخیر در 
زمینه شکاف جنسیتی از میان 
۱44 کشور رتبه ۱4۰ را کسب 
کرده این شاخص مهم ترین 
شاخص توسعه در جهان 
است و نشان دهنده عدالت 
جنسیتی در ابعاد مهم زندگی 
فردی و اجتماعی است
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افتتاح سالن مطالعه عمومی در مشهد 
 اولین سالن مطالعه عمومی در کشور 
با طی مراحل قانونی و اخذ مجوز نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در مشهد 

مقدس افتتاح می شود.
امروز« و  به گــزارش روزنامه»صبح 
به نقــل از روابط عمومــی اداره کل 
کتابخانه های عمومی خراسان رضوی؛ 
اولین سالن مطالعه عمومی در کشور 
با طی مراحل قانونی و اخذ مجوز نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور در مشهد 

مقدس افتتاح می شود.
بر اساس اختیارات بند ب ماده 3 قانون تاسیس و نحوه اداره کتابخانه های عمومی کشور، با 
استناد به دستور العمل اجرایی نحوه تاسیس کتابخانه های عمومی مستقل دارای خدمات ویژه 
و ســالن های مطالعه عمومی نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، مجوز فعالیت سالن مطالعه 

عارف در مشهد مقدس اخذ و این سالن مطالعه آغاز به فعالیت خواهد کرد.
سالن مطالعه عارف در فضایی به مساحت 500 متر مربع و با زیربنای 300متر مربع با ظرفیت 
90نفر ویژه برادران در خیابان احمدآباد، نبش عارف، طبقه دوم مســجد نقویه فعالیت خود را 

آغاز خواهد کرد.
مراســم افتتاحیه سالن مطالعه عارف روز یکشنبه 26مردادماه ساعت 10صبح در محل سالن 

مطالعه برگزار می شود.
گفتنی اســت در حال حاضر در استان خراســان رضوی 66 سالن مطالعه خواستار اخذ مجوز 
فعالیت از نهاد کتابخانه های عمومی کشور هستند که از این تعداد 59 مورد در مشهد مقدس 
و ۷مورد در شهرســتان های اســتان هســتند و مراحل اخذ مجوز 11ســالن مطالعه در نهاد 

کتابخانه های عمومی کشور در حال انجام است.
شایان ذکر اســت با پیگیری های اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی و ورود به 
این مقوله نحوه فعالیت قانونی سالن های مطالعه عمومی در حال حاضر اخذ مجوز برای ایجاد 
سالن مطالعه عمومی تنها از طریق نهاد کتابخانه های عمومی کشور انجام می شود و مردم نیز 
می توانند هرگونه فعالیت سالن های مطالعه بدون مجوز را به اداره کل کتابخانه های عمومی 

معرفی کنند تا از طریق اداره کل نظارت بر اماکن عمومی پیگیریهای قاونی انجام گیرد.

اکران اینترنتی »چشم آبی« در »ودیو« و »هاشور«

فیلم  کوتاه »چشــم آبی« از تولیدات انجمن سینمای جوانان ایران، دفتر مشهد، پنجشنبه 23 
مرداد در سومین باکس نمایشی از طریق سرویس های نمایش اینترنتی »ودیو« و »هاشور« 

به نمایش درمی آید.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی انجمن ســینمای جوانان ایران، 
فیلم کوتاه »چشم آبی« به نویسندگی و کارگردانی »امیر مسعود سهیلی« و به تهیه کنندگی 
انجمن سینمای جوانان ایران، دفتر مشهد، همراه با نمایش اینترنتی سه فیلم کوتاه »آرداک« 
بــه کارگردانی »اســماعیل منصف« ، »ایوب« ســاخته »امین قوامی« و »ســیندرلا« به 
کارگردانی »مهدی آقاجانی« با عنوان »چهار ایده، چهار فیلم« روز پنجشــنبه بیســت سوم 
مردادماه 1399 در ســومین باکس نمایشی از طریق سرویس های نمایش اینترنتی »ودیو« 

و »هاشور« اکران خواهد شد.
 برپایه این گزارش، تعدادی از فیلم های موفق انجمن سینمای جوانان ایران در جشنواره های 
ملی و بین المللی تا پایان ســال به صورت هفتگی از طریق ســرویس های نمایش اینترنتی 

»ودیو« و »هاشور« به نمایش درخواهند آمد.
نمایش اینترنتی فیلم های کوتاه با هدف دسترسی آسان تر فیلم سازان جوان به فیلم های کوتاهِ 
باکیفیت، آشنایی هرچه بیشــتر مخاطبان عام با فیلم کوتاه و همچنین استفاده حداکثری از 
ظرفیت پلت فرم ها در زمینه انتشــار و نمایش فیلم های کوتاه، در دستورکار انجمن سینمای 

جوانان ایران قرار گرفته است.

کتاب ایرانی در فهرست آثار ممتاز جهان 
درباره کودکان معلول

»موزی که می خندید« نوشــته حمیدرضا شاه آبادی به 
عنوان کتــاب برگزیده برای قرار گرفتن در فهرســت 
»آثار ممتاز جهان در مورد کودکان و نوجوانان معلول« 

انتخاب شده است.
به گزارش روزنامه»صبح امروز«، نشر افق با اعام این 
خبر، آورده اســت: خبردار شدیم با اعام شورای کتاب 
کودک، کتاب »موزی که می خندید« از ســوی کمیته  
کتــاب و خدمات کتابداری برای کــودکان با نیازهای 

ویــژه، به عنوان کتاب برگزیده برای قرار گرفتن در فهرســت »آثــار ممتاز جهان در مورد 
کودکان و نوجوانان معلول #IBBY_2021« انتخاب شده است.

در داستان موزی که می خندید، گوریل آبی همیشه  خدا گرسنه و عصبانی است و هیچ دوستی 
هم ندارد. تا این که روزی موزی را می بیند که لب وا می کند و می خندد.

داوری اثر برگزیده جشنواره فیلم کوتاه 
رضوی در جوایز ایسفا

فیلم برگزیده جشنواره ملی فیلم کوتاه رضوی 
در بخش مســابقه ملی به مرحله داوری جایزه 

آکادمی ایسفا راه می یابد.
به گزارش روزنامه»صبــح امروز« و به نقل از 
آیین نامه جوایز آکادمی  انتشــار  با  هنرآناین، 
فیلــم کوتاه ایران که به اختصار جوایز ایســفا 

نامیده می شــود، فیلم برگزیده جشــنواره ملی فیلم کوتاه رضوی در بخش مســابقه ملی به 
جوایز ایسفا راه می یابد.

طبق اعام ایســفا و احراز شرایط جشنواره های داخلی مورد تایید آن، فیلم منتخب جشنواره 
ملی فیلم کوتاه رضوی در دوره چهاردهم و ســایر دوره های این رویداد ســینمایی در جوایز 

آکادمی فیلم کوتاه ایران مورد داوری قرار می گیرد.
فراخوان یازدهمین دوره جوایز ایســفا 21 شــهریور ماه 99 همزمان با روز ملی سینما منتشر 

خواهد شد و مراسم اهدای جوایز آن در هفته پایانی فروردین 1400 خواهد بود.
چهاردهمین جشــنواره ملی فیلم کوتاه رضوی نیز با محوریت سیره علمی و عملی امام رضا 
علیه السام به همت و مشارکت سازمان سینمایی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، بنیاد بین 
المللی امام رضا علیه الســام و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی استان گلستان اسفند ماه 

امسال در شهر گرگان برگزار خواهد شد. دبیری این رویداد را سعید نجاتی برعهده دارد.

خبر

مسابقه طراحی پارچه و لباس با الهام از نمادهای رضوی در ماه اسفند در شهر مقدس مشهد برگزار می شود.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از هنذ آناین دروه ســاماندهی مد و لباس کشــور در راســتای 
تحقق ایجاد ســبک زندگی اسامی و ایرانی با اســتفاده از قابلیت های طراحی و تولید بر اساس نمادهای 
رضــوی جهت معرفی اهل بیت )ع( و تأثیر آن در فرهنگ و شــئونات مختلف اجتماعی و همچنین کارکرد 
آن در ســبک زندگی اسامی ایرانی، مسابقه طراحی مد و لباس با الهام از نمادهای رضوی در موضوعات 

زیر را برگزار می کند.
 قرار است این مسابقه در سه بخش طراحی لباس، طراحی پارچه و طراحی کیف برگزار شود. زمان ثبت نام 
و مهلت ارسال اثر به دبیرخانه تا روز نخست آبان ماه اعام شده و مسابقه طراحی پارچه و لباس با الهام از 
نمادهای رضوی، اســفندماه سال 99 در شهر مقدس مشهد برگزار خواهد شد. عاقه مندان می توانند جهت 
کســب اطاعات بیشــتر به دبیرخانه این رویداد به نشــانی تهران، چهارراه کالج، جنب پمپ بنزین، کوچه 

هال احمر، پاک 6 مراجعه کرده یا با شماره 66۷22312-021 تماس بگیرند.

موســیقی  جشــنواره  آیین نامه 
فجر، پــس از دو دوره برگزاری 
جشــنواره براســاس آیین نامه 
فعلی، با نظر و پیشنهاد شورای 
ارزیابی سی و پنجمین جشنواره 
موســیقی فجــر تغییــر کرد و 
اصاح و از سوی وزیر فرهنگ 

و ارشاد اسامی اباغ شد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« 
و به نقل از روابط عمومی دفتر 
موسیقی، شورای ارزیابی سی و 
پنجمین جشنواره موسیقی فجر 
پس از تشــکیل هفت جلســه، 
شورای  کردن  لحاظ  پیشــنهاد 

سیاستگذاری جشنواره به منظور بررسی و تصویب راهبردها و برنامه های اجرایی و هنری کلی جشنواره در 
ارکان جشنواره را ارائه کرد.همچنین این شورا وظیفه تعیین دبیر را نیز برعهده دارد. بر این اساس، شورای 
پیشــنهاد دبیر که تنها وظیفه پیشنهاد دبیر جشنواره را داشت، براســاس تغییر آیین نامه از ارکان جشنواره 
حذف شد و شورای سیاستگذاری که بررسی و تصویب راهبردها، تعیین رویکردهای کان، تصویب کلیات 

فراخوان، انتخاب دبیر جشنواره و ... را برعهده دارد، به ارکان جشنواره افزوده شد. 
آیین نامه جشــنواره موســقی فجر پس از تغییر و اصاح، مبنای برگزاری سی و ششمین جشنواره موسقی 
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صاحبنظران از پارامترهای داوری جشنواره می گویند؛

موسیقی در پستوی دنیای مجازی
بحران  دوران  در   / فرهنگ  ســرویس 
ویــروس کرونا، موضوعی که بیشــتر از هر 
مســئله دیگری رویدادهای هنری را تحت 
شعاع قرار داده این است که امکان برگزاری 
جشــنواره ها به صورت حضوری وجود ندارد. 
در این بین جشــنواره ملی موســیقی جوان 
در بیش از یک دهه گذشــته نقش مهمی در 
معرفی نوازنده های جوان داشته است. امسل 
نیز چهاردهمین دوره این جشــنواره در سه 
ایران، موسیقی  بخش موسیقی دســتگاهی 
کاســیک و موســیقی نواحی ایران از ماه 
گذشته با حضور بیش از 2400 شرکت کننده 
و 100 نفر داور آغاز به کار کرده و داوری در 
مرحله اول به پایان رسیده است و تصمیم بر 
این شــد که مرحله دوم نیز مانند مرحله اول 

به صورت غیرحضوری برگزار شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
هنر آناین، هرچند اجرای آناین، کیفیت و 
حس و انرژی اجرای صحنه ای را ندارد ولی 
با این حال تعطیل نشــدن جشنواره در چنین 
شــرایطی می تواند اتفاق بسیار مثبتی باشد و 
انگیزه جوانان را بــرای فعالیت بالا ببرد. در 
ادامه گزارش، نظر تعدادی از داوران این دوره 
از »جشــنواره ملی موسیقی جوان« را درباره 
کیفیت آثار، پارامترهای داوری و... می خوانید.

تعداد زیادی از شرکت کنندگان، 
نوازندگی شان در سطح راه یابی به 

جشنواره نبود
حســین علیزاده آهنگســاز و نوازنده و عضو 
شــوراهای تخصصی، هیئت انتخاب و داور 
جشــنواره ملی موســیقی جوان در خصوص 
بازبینــی آثــار ایــن دوره می گویــد: اولین 
موردی کــه به محض شــنیدن آثار تصمیم 
می گیریم این اســت که آیا آثار ارســالی در 
سطح جشــنواره هستند یا خیر. معمولًا تعداد 
نوازندگان برجســته ســه تار در سنین پایین 
کم اند. از بین افرادی که در جشنواره شرکت 
کرده اند، تعداد زیادی نوازندگی شان در سطح 
راه یابی به جشــنواره نبودند. البته خوشحالیم 
که تعداد زیادی به ســاز سه تار عاقه مندند، 
اما احساس می کنم به خاطر شرایط موجود به 
دلیل بیماری کرونا راهنمای کمتری داشته اند 
و کیفیت آثار در این دوره در بخش ســه تار 

کمی پایین بود.
حیدر کاکی نوازنده تنبور، تار و سه تا و عضو 

هیئت داوران بخش تنبور درباره این جشنواره 
بیان می کند: جشــنواره ملی موسیقی جوان 
قطعــاً از مؤثرترین جشــنواره هایی بوده که 
در تاریخ موســیقی ایران اتفاق افتاده است. 
این جشــنواره، در همه این سال ها جشنواره 
بســیار پرباری بوده است و پشتوانه علمی و 
پژوهشی دارد. به نظرم سطح جشنواره بسیار 
بالاست. تکنیک های اجرایی، اصالت مقام ها 
و بیان موسیقایی قطعات، پارامترهایی هستند 
که در این بخش مورد ارزیابی قرار می گیرند.

بر روی چگونگی آفرینش آثار تمرکز 
کردیم 

آرش شهریاری آهنگساز و نوازنده تار و تنبور 
و دیگر داور بخــش تنبور درباره بازبینی آثار 
اظهار می کند: وقتی معیار بر اســاس شــیوه 
و سبک و ســیاق اجرای قدما باشد جوان ها 
با آن شــیوه آشناتر می شــوند. نکاتی که در 
اصالت و صحــت قطعات به لحاظ ســنت 
موســیقایی وجــود دارد و آنچــه درواقع به 
ســنت اجرایی قدما برمی گــردد، در بازبینی 
آثار بسیار تأثیرگذار است. تکنیک اجرایی بنا 
بر توانایی های فردی هر شــرکت کننده و با 
توجه به ســن و سال آن ها نیز یکی دیگر از 
ماک های داوران بــرای امتیازدهی بود. در 
داوری تنها صدای سازشــان را می شنیدیم و 

بر اساس اجرا نظر می دادیم.
ســیامک آقایی مدرس، پژوهشگر و نوازنده 
ســنتور درباره بازبینی آثار مرحله اول بخش 
سنتور این دوره جشنواره ابراز می کند: داوری 
بر اســاس مقولاتی اعم از سونوریته، کوک، 
تکنیــک نوازندگی، ریتــم، زمان بندی، بیان 
موســیقایی و صحت رپرتوار انجام شد. البته 
شــرکت کنندگان با توجه به شرایط موجود، 
بد نیســت به سمت امکانات گوشی همراه و 
فضای مجازی بروند و با شــیوه های مختلفِ 
ارتباطی آشنا شوند. درست است که چیزهایی 
مثل دیدار حضوری را از دست داده ایم، اما با 
به خدمت گرفتن این امکانات می توانند این 
اجبار را به نحوی تبدیــل به توفیق اجباری 
کنند تا در شــرایط حاضر بتوانیم بیشــترین 

استفاده را از این شرایط ببریم.
پویا سرایی آهنگســاز، نوازنده سنتور و رهبر 
ارکســتر درباره نحــوه بازبینی آثــار مطرح 
می کند: بیشتر بر روی چگونگی آفرینش آثار 
تمرکز کردیم و برای داوران بسط و گسترش 

ایده ای نوازندگان مهم بود و اجرای خوب در 
مراحل بعدی اهمیت قرار داشت. البته کیفیت 
دلخواهــی که هم بر اســاس ســنت و هم 
نوآوری باشد را در میان آثار شرکت کنندگان 
کمتر شنیدیم و بیشتر آثار رسیده به جشنواره 
بســط ایده هایی بود که در برخی از قطعات 

خوب نبود
اهمیت کوک ساز در نوازندگی

پریچهر خواجه نوازنــده قانون درباره داوری 
آثار در بخش ساز قانون و بازبینی آثار توضیح 
می دهد: یکی دو ســال اســت کــه داوران 
محترم، تصویر نوازنده ها را نمی بینند و فقط 
صدای ضبط شده را می شــنوند که به  نظرم 
اتفاق بسیار خوبی است، زیرا احیاناً اگر برای 
کسی ســوء تفاهمی مبنی بر این که داورها 
جناحی و برحســب ســلیقه عمــل می کنند 
پیش آمده باشــد، با اجرای چنین قانونی از 

بین می رود
ایمران حیدری نوازنده ســاز عاشیقی و داور 
بخش موسیقی آذربایجان درباره پارامترهای 
داوری آثار اذعان می کند: اولین چیزی که در 
نوازندگی اهمیت دارد، کوک ساز است. وقتی 
ساز ناکوک باشــد همه چیز تحت شعاع قرار 
می گیرد. پارامترهایی مثل کوک ســاز، ریتم 
و ســونوریته هم در داوری ها اهمیت زیادی 
دارد. بعضی از نوازنده ها خوب ســاز می زدنند 

ولی کارشان فضای خوبی نداشت.
آذین موحد نوازنده فلوت، پژوهشگر و استاد 
دانشــگاه و داور بخش ســاز فلــوت درباره 
شرکت کنندگان می گوید: حضور در جشنواره 
نیازمند این است که فرد قابلیت های مافوق 
استاندارد داشته باشــد. فکر می کنم انتخاب 
رپرتوار در مرحله اول نقش بســیار مهمی در 
این مسئله دارد. افرادی که تصمیم می گیرند 
در این مســابقه شــرکت کنند اشــخاصی 
هســتند که به دلیل نحوه انتخــاب رپرتوار 
این اطمینان را در خودشــان دارند که مافوق 
اســتاندارد سن خودشــان بودند. به هر حال 
نخبگی و قابلیت های خاص تری داشتند که 
بتوانند در مســابقه شرکت کنند. در ارتباط با 
ساز فلوت، بخش عمده ای از شرکت کنندگان 
ســطح بســیار بالایی داشــتند و این جای 

خوشحالی داشت
خودآزمایی نوازندگان

مجید ســینکی نوازنده، دیگــر داور بخش 

فلوت درباره آثار مرحله اول تصریح می کند: 
واقعیت این اســت که انتخــاب نوع قطعات 
ســطح نوازندگی را بالا برده است. اما گاهی 
حس می کنــم نوازنده هــا به محض این که 
می بینند قطعــه درآمده، آن را رها می کنند و 
قطعه به ســطح عالی و پختگی خود نرسیده 
اســت. مجموع ویژگی هایی که یک نوازنده 
را می ســازد؛ نحوه مواجه شرکت کنندگان با 
قطعه و درکشان نسبت به اجرای موسیقی و 
فضای قطعه چگونه است، مورد بررسی قرار 

می گیرد
علی اصغر شــاه زیدی خواننده پیشکســوت 
موســیقی ایرانی و عضو هیئت انتخاب آثار 
بخش آواز دســتگاهی عنوان می کند: مسلماً 
این جشــنواره به نوازنده هــا کمک می کند، 
چون یک خودآزمایی محســوب می شود. به 
هر حال با توجه به عشــق و شــوق این که 
در جشــنواره اول شــوند باعث می شود کار 

بیشتری انجام بدهند.
محمدرضا فیاض آهنگساز، مدرس دانشگاه، 
منتقد، نوازنده ســنتور و از داوران جشــنواره 
ابــراز می کند: من دربــاره مؤلفه های ذهنی 
خودم صحبت می کنــم. طبیعتاً بخش قابل 
توجهی از پارامتر تکنیکال را در بدو امر مورد 
توجه قرار دادم. بعد بســتر سنتی که نوازنده 
به آن تکیه داده است و این که در درون آن 
آبشــخور فکری چه نوشیده و از آنچه چیزی 

برآورده است را تعقیب کردم.
کریــم قربانــی نوازنــده ویولنســل درباره 
بازبینی آثار این دوره جشــنواره بیان می کند: 
آیتم هایی برای داوران از قبل تعیین شده بود 
که باید آثار را بر اســاس آن آیتم ها بازبینی 
می کردیم. این آیتم ها شــامل مواردی چون 
موزیکالیته، سونوریته، حفظ ریتم و زیبانوازی 
بــود. همچنین توانایی شــخص در اجرا هم 

برای داوران بسیار اهمیت داشت.
تنگاتنگ بودن رقابت ها 

پدرام فلسفی آهنگســاز و نوازنده گیتار و از 
دیگر داوران جشــنواره ملی موسیقی جوان 
مطــرح می کند: توصیه من بــه برگزیدگان 
این اســت که تا حد امکان قطعه ای را برای 
خودشــان انتخاب کنند که سطح تکنیک و 
موزیکالیته شــان را به هیئت داوران نشــان 
بدهد. یعنی طوری باشــد که متوجه شــویم 
آن قطعه برای شرکت کننده بهترین قطعه ای 

است که نشان دهنده توانایی شان بر روی ساز 
اســت. اگر صرفاً بخواهند قطعات ساده ای را 
انتخاب کنند که بتوانند آن ها را خوب بزنند، 

نشان دهنده تاش آن ها نخواهد بود
جابــر اطاعتی آهنگســاز و نوازنــده ویولن 
و داور موســیقی آذربایجــان دربــاره آثــار 
شرکت کنندگان این دوره جشنواره می گوید: 
نکته حائز اهمیت این دوره جشنواره تنگاتنگ 
بودن رقابت ها در مرحله اول بود. اعتقاد دارم 
موسیقی یک ســاح برنده فرهنگی است و 

رقابت جوان ها با یکدیگر بسیار خوب بود.
عزیز تنها نوازنده و پژوهشگر موسیقی و داور 
بخش شرق و جنوب خراسان درباره کیفیت 
آثــار این دوره از جشــنواره توضیح می دهد: 
در مرحله اول اجراها خــوب بودند. ما حتی 
نوازنده هایی را هم داشــتیم که در دوره های 
قبل اول و دوم شــده بودند ولی امســال از 
مرحله اول بالا نیامدند. این مســئله نشــان 
می دهد که شرکت کنندگان امسال با انگیزه 
بیشتری کار کرده بودند. حالا باید مرحله دوم 

را ببینیم که چه اتفاقی می افتد.
کاهش کیفیت و اصالت اجراها نسبت به 

سال گذشته
فرج علیپور خواننــده و نوازنده کمانچه و از 
داوران جشنواره درباره ماک ها و معیارهای 
ارزیابــی آثار بخش موســیقی لــری اذعان 
می کند: به نظرم اجراها در مقایســه با سال 
گذشــته کیفیت و اصالت لازم را نداشــت. 
بعضی از قطعات اصــاً لری نبودند، ولی در 
عوض بعضی از نوازنده ها هم خوب کار کرده 
بودند. ســازهای سُــرنا و کمانچه، سازهای 
ســختی هستند و ژوســت نواختن آن ها کار 
سختی اســت. بالاخره ســال های سال کار 

کرده ایم و از این مشکات آگاهیم.
  کامبیــز گنجــه ای نوازنده تنبــک و عضو 
هیئت داوران بخش موســیقی دســتگاهی 
آثــار می گوید:  بازبینی  درباره ماک هــای 
بچه ها در ابتدای کار خوب هستند ولی وقتی 
می خواهنــد تکنیک بزنند تمپوی آن ها تند و 
کند می شــود. داوران لحاظ کرده اند که تمپو 
مشــخص باشــد و بالا و پایین نشود، ولی 
بعضی از شرکت کنندگان به این مسئله توجه 
نکرده اند. اشــکال دیگر ایــن بود که برخی 
مترونوم گذاشــته  بودند، در حالی  که چنین 

چیزی از آن ها نخواسته بودیم.

محدودیت در فعالیت مراکز فرهنگی هنری، طبق مصوبه ستاد کرونای استان 
بــه گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی خراسان رضوی، معاون 
هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی خراسان 
رضوی گفت: محدودیت ایجاد شده در فعالیت مراکز فرهنگی 
هنری اســتان از جمله تعطیلی سینماها و سالن های نمایش 
طبق مصوبه ستاد کرونای استان در مورخه 4 مرداد ماه بوده 

و این اداره کل مسئول نظارت بر اجرای آن می باشد.
معاون هنری و ســینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی 

خراسان رضوی اظهار کرد: متاسفانه روز جمعه 1۷ مرداد ماه 
2 ســینمای آفریقا و هویزه بدون هماهنگی و اخذ مجوز در 
شرایطی که وضعیت مشــهد قرمز می باشد اقدام به اکران 
فیلم نمودند که با پیگیری انجام شــده توسط دانشگاه علوم 

پزشکی تعطیل شدند.
وی ادامه داد: اداره کل از شروع بیماری کرونا ضمن تاش 
بــرای ادامه فعالیت هــای فرهنگی هنری بــا رعایت کامل 
پروتکل های بهداشــتی معتقد اســت حفظ جان و سامت 

شــهروندان از هر لحاظ در اولویت بــوده و رعایت مصوبات 
ستاد پیشگیری و مقابله با کرونا الزامی است.

محمدی افزود: امیدواریم بــا پیگیری مجدانه این اداره کل 
تمامی مراکز فرهنگی هنری از جمله ســینماها و سالن های 
نمایش با رعایت کلیه نکات بهداشتی فعالیت خود را مجددا 
آغاز کنند تا ضمن برطرف شــدن دغدغه مدیران و کارکنان 
این مراکز، عموم شهروندان نیز از خدمات و فعالیت های آن 

بهره مند شوند.
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جمع آوری بیش از ۵۶۰ متکدی در منطقه سه
شــهردار منطقه 3 از جمع آوری بیش از 
560 متکــدی زن و مرد ازابتدای ســال 

99خبر داد.
به گزارش صبح امــروز، حجت فرقانی با 
اعام این خبر گفــت: تکدی گری یک 
معضل اجتماعی اســت و گاها سودجویی 
و عواملــی بیش از فقر منجر به این اقدام 
مــی گردد و امروزه به پدیده ای نامطلوب 
در حوزه مدیریت شهری تبدیل شده است.

وی ادامه داد: با توجه به زائر پذیر بودن مشهد و به خصوص منطقه 3 جمع آوری و سازمان دهی 
متکدیان در سطح منطقه ضروری است و لازم است اقدامات لازم در این حوزه صورت پذیرد.

شــهردار منطقه 3 همچنین با تاکید بر اینکه حضور متکدیان و کودکان خیابانی در سطح شهر 
عاوه بر اینکه چهره شــهر را آلوده و مخدوش می سازد بستر ارتکاب جرم و جنایت را نیز مهیا 
می کند، گفت: این متکدیان که غالباً از اتباع خارجی و اکثرا درگیر اعتیاد هستند با سوء استفاده 
از احساسات دینی و عواطف مذهبی شهروندان مبادرت به تکدی گری نموده و روزانه از این راه 

درآمدهای زیادی را عاید خود می نمایند.
وی تصریح کرد: در همین راســتا پیمانکار مربوطه با گشت زنی های منظم در سطح منطقه از 

ابتدای سال بیش از 650 متکدی زن و مرد را جمع آوری نموده است.
ایشان افزود: اگر شهروندان به جای کمک به اینگونه اشخاص کمک های خود را به نهادهای 
خیریه و حمایتی معتبر در سطح شهر ارائه دهند قطعا بدست نیازمندان واقعی خواهد رسید، ولی 
با کمک به این کودکان و متکدیان زمینه سوء استفاده و فعالیت بیشتر آنها را فراهم نموده و این 

فرهنگ در شهر رواج خواهد یافت.

آسفالت ۱۵۰ هزار مترمربع از معابر منطقه 4  
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای شهر مشــهد گفت: طی 3 سال اخیر بخش زیادی از 
اعتبارات را در راســتای توسعه پایدار و متوزان مناطق کم برخوردار اختصاص داده شده است که 
خوشــبختانه سال گذشته 150 هزار مترمربع از معابر منطقه 4 آسفالت و روکش آسفالت شده و 

امیدواریم تا پایان سال، معابر خاکی ما در منطقه به صفر و یا حداقل ممکن برسد.
به گزارش صبح امروز، بتول گندمی در حاشــیه بازدید از شهرداری منطقه 4، با بیان اینکه این 
منطقه یکی از مناطق قدیمی مشــهد اســت و بخش هایی از آن، بویژه نقاطی که در پیوند با 
منطقه ثامن است، ساکنان قدیمی مشهد و بافت آن جزو هویت تاریخی شهر محسوب می شود، 
اظهارکرد: شــورای پنجم در راستای سیاست توسعه متوازن و عدالت محور، اعتبارات مختلفی را 
برای منطقه 4 تخصیص داده و با اجرای پروژه های مختلف بدنبال افزایش رضایتمندی ساکنان 
اســت.گندمی در ادامه گفت: بسیار خرســندیم که براساس آخرین گزارش ها و نظرسنجی های 
انجام شده، شهروندان منطقه 4 رضایتمندی بیشتری نسبت به گذشته از حوزه مدیریتی منطقه 
داشــته اند، گفت: بابت همه این تاش ها، قدردان زحمات هستیم؛ تاش هایی موجب افزایش 

رضایت عمومی شده و اعتماد مردم نسبت به شهرداری و مدیریت را فزونی بخشیده است.
وی با بیان اینکه بدون شک کار و فعالیت در برخی مناطق، از سختی های بیشتری برخوردار بوده 
و فشارها مضاعف هستند، افزود: کمبودهای زیادی در مناطق 4 و 5 و 6 شهرداری وجود دارد که 
شهروندان ما انتظار دارند این کمبودها برطرف شود و این موضوع باید پیوسته مدنظر همکاران 

شهرداری و مدیریت مجموعه باشد.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای شهر مشهد خاطرنشــان کرد: خوشبختانه از ابتدای 
فعالیت شــورای پنجم تاکنون اقدامات ارزشمندی با توجه به ظرفیت های منطقه انجام شده که 
یکی از شاخص ترین آنها، گود کشتی باچوخه شهیدبابانظر است؛ خوشحالیم که این پروژه آماده 
بهره برداری است و متاسفانه بعلت شیوع ویروس کرونا فعا نمیتوان رویدادی را در آن برگزار کرد.
گندمی در ادامه صحبت های خود با اشــاره به اینکه منطقه 4 شهرداری از نظر تراکم جمعیتی 
وضعیت خاصی دارد، افزود: این تراکم جمعیتی ســبب شــده تا از نظر سرانه ها، شرایط مناسبی 
نداشته باشــیم؛ در عین حال توسعه فضای سبز و زیرساخت های خدمات شهری مورد توجه ما 
بوده و گام هایی جهت بهبود ســرانه ها برداشته شده است.وی همچنین گفت: یکی از اقدامات 
ضروری برای منطقه 4، اجرای کانال های جمع آوری آب های سطحی است و در بخش هایی چون 
کانال های جمع آوری آب های سطحی و جمع آوری فاضاب همچنان نیازمند توجه و هدایت و 
کمک مالی ستاد هستند؛ شورای شهر و کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر نیز تاش خواهد 
کرد تا اعتبار لازم تخصیص داده شــده و از نارضایتی مردم کاسته شود.گندمی از فعال بودن دو 
دفتر تسهیلگری در سطح منطقه 4 شهرداری خبرداد و اظهارکرد: به منظور نوسازی و بهسازی 
بافت ها، باید از ظرفیت این دفاتر و نیز مشــوق هایی که شــورای شهر برای بافت های ناکارآمد 
و فرســوده درنظر گرفته استفاده شود؛ خوشبختانه یکی از مهمترین مصوبات حمایتی و مشوق 
شورای پنجم در این خصوص که فرایندهای خود را طی کرده و به مرحله اباغ رسیده و ظرفیت 

بسیار خوبی را در اختیار مناطق کم برخوردار شهرداری مشهد، از جمله منطقه 4 قرار می دهد.
وی با بیان اینکه شورای پنجم، طی 3 سال اخیر بخش زیادی از اعتبارات را در راستای توسعه 
پایدار و متوزان مناطق کم برخوردار اختصاص داده است، گفت: خوشبختانه سال گذشته 150 هزار 
مترمربع از معابر منطقه 4 آسفالت و روکش آسفالت شده و امسال هم بخش هایی در دستورکار 

است که امیدواریم تا پایان سال، معابر خاکی ما به صفر و یا حداقل ممکن برسد.
گندمی در ادامه تاکید کرد: شهرداری در تمام بخش ها، پیوسته باید رضایت عمومی و پاسخگویی 
درست و دقیق به شهروندان را سرلوحه کار خود قرار دهد.وی در ادامه از اصاح یکی از مصوبات 
شورای شهر برای حوزه های 4 و 5 درآمدی خبرداد و گفت: بخش وسیعی از منطقه 4 شهرداری 
شــامل حوزه 5 درآمدی می شود؛ براســاس این مصوبه، تخلفات مربوط به سال های 8۷ تا 93، 
با توجه به مصوبه ســال 85 و تفاهم فیمابین شهردار وقت و رئیس شورای شهر، بدون افزایش 

قیمت محاسبه و اخذ خواهد شد.
گندمی خاطرنشان کرد: امیدواریم هیات تطبیق هم با نظر مثبت، این اصاح مصوبه را تایید نماید 

تا شهروندان عزیز این مناطق متضرر نشوند و به عدالت با آنها برخورد شود.

۳۸۶ دستگاه اتوبوس و مینی بوس جدید در 
این دوره وارد چرخه سرویس دهی شده است

رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شــهر مشهد گفت: با وجود مشکات 
متعدد برای خرید اتوبوس و مینی بوس همچون عدم تولید ناوگان در داخل، عدم واردات ناوگان 
اتوبوسرانی به کشــور و همچنین افزایش چشمگیر و محسوس قیمت خرید، از ابتدای شورای 
پنجم تاکنون 386دســتگاه اتوبوس و مینی بوس جدید وارد چرخه سرویس دهی به شهروندان 
شده است.مجتبی بهاروند با بیان اینکه یکی از دغدغه های کمیسیون حمل ونقل و ترافیک شورا 
خرید و نوســازی ناوگان اتوبوسرانی است، اظهارکرد: متاسفانه به دلایل مختلفی همچون عدم 
تولید ناوگان در داخل، عدم واردات ناوگان اتوبوســرانی به کشور و همچنین افزایش چشمگیر و 
محسوس قیمت خرید اتوبوس، نوسازی ناوگان با مشکات جدی روبرو شده است.بهاروند گفت: 
در سال 96 قیمت هر دستگاه اتوبوس حدود 500 تا 600 میلیون بود ولی این عدد درحال حاضر 
به حدود 2.۷ میلیاردتومان رسیده است.وی در ادامه خاطرنشان کرد: باوجود همه این مشکات 
و تنگناها، از ابتدای شورای پنجم تاکنون 186 دستگاه اتوبوس جدید و 200 دستگاه مینی بوس 
وارد چرخه سرویس دهی به شهروندان شده است.رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک 
شورای شهر مشهد با بیان اینکه ســرویس دهی و ارائه خدمات به مردم را تحت هیچ شرایطی 
نمی توان تعطیل کرد و باید تدبیر و چاره مناســبی اندیشــیده می شد، افزود: در چنین شرایطی، 
بازسازی ناوگان فرسوده در معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد مجدانه پیگیری شد و 
خوشبختانه با تاش فراوان و تکیه بر ظرفیت های داخلی، 136دستگاه اتوبوس بازسازی شده و 
بازسازی 145 دستگاه نیز برای سال 99 در برنامه قرار گرفته است.بهاروند گفت: سرجمع نوسازی 
ناوگان در سالهای 98 و 99 برای شهرداری مشهد حدود 18 میلیارد و 500 میلیون تومان هزینه 
خواهد داشت.وی در ادامه گفت: مطابق برنامه عملیاتی میان مدت شهرداری مشهد، تا پایان سال 
1400 تعداد 650 دستگاه اتوبوس فرسوده خطوط باید نوسازی و بازسازی شوند و براین اساس 

میانگین عمر ناوگان به 5.5 سال کاهش پیدا می کند.

خبر

 معاون خدمات شهری شهرداری مشهد گفت: تا کنون دو هزار واحد شغلی آلاینده 
و مزاحم در شهر مشهد ساماندهی شده است.

مهدی یعقوبی در حاشیه بازدید از پروژه های ساماندهی مشاغل سازمان ساماندهی 
مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی مشهد افزود: براساس آیین نامه ساماندهی 
مشــاغل و اصناف مزاحم شــهری، شــهرداری ها موظفند به منظور رفع مزاحمت 
مشــاغل و اصناف مزاحم متناسب با وضعیت فعالیت، مکان استقرار و ماهیت شغلی 
آنها، نســبت به  حکم انتقال، جابه جایی یا رفع مزاحمت از طریق اصاح فرایند کار، 

تغییر فعالیت یا نوسازی اقدام کنند.
وی اضافه کرد: در همین راستا مجتمع خدمات خودرویی آسکوپارس واقع در آزادی 

3۷ با رعایت تمامی استانداردهای شهرسازی با 320 واحد طبقاتی در دو طبقه تا پایان سال به بهره برداری می رسد که یکی 
از مدرنترین مجتمع های خدمات خودرویی در کشور است.

معاون خدمات شهری شهرداری مشهد گفت: با راه اندازی این مجتمع بسیاری از مشکات ناشی از حضور مشاغل مزاحم در 
شهر مشهد مرتفع خواهد شد و دسترسی مناسب یکی از مهمترین ویژگی های این مجموعه است.

مدیرعامل سازمان مدیریت پســماند گفت: در راستای تقویت ناوگان جمع آوری و 
حمل پســماند تعدادی خودرو و تجهیزات جدید در هفته دولت از سوی این سازمان 

رونمایی خواهد شد.
ابوالفضل کریمیان با بیان این خبر اظهار کرد: یکی از طرح های ما در ســال جاری 
تقویت ناوگان ماشــین آلات ســازمان بوده که اجرای این طرح، به مراحل پایانی 
رسیده اســت و در هفته دولت این ماشین آلات جدید رونمایی وبه ناوگان سازمان 

اضافه خواهند شد.
وی با بیان این که اعتبار این پروژه بالع بر 210 میلیارد ریال است، افزود: هم اکنون 
چندین شاســی خودرو سنگین و نیمه ســنگین خریداری شده و با توجه به اولویت 

بندی های انجام شده جهت کاربری های مختلف در حال تجهیز است.
کریمیان در ادامه با اشاره به طرح نوسازی ناوگان ماشین آلات سازمان مدیریت پسماند در سال 9۷ و 98 گفت: در سال 9۷، 
حدود 15 دستگاه و در سال گذشته نیز 33 دستگاه ماشین آلات جدید خریداری شد که این اقدام میانگین عمر کاری ماشین 

آلات سازمان را به نحو چشمگیری کاهش داده است.

ساماندهی بیش از ٢ هزار واحد شغلی مزاحم در مشهد  رونمایی از خودرو و تجهیزات جدید مدیریت پسماند در هفته دولت

شهردار مشهد با تقدیر از تلاش های انجام شده در حوزه برنامه ریزی مطرح کرد:

میراث شیخ شهرداری ماندگار است 
از  تقدیر  با  شهردارمشهد، 
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حوزه  هــای  تــاش 
معاونــت برنامه ریزی 
طی ســه سال گذشته 
ریزی  برنامه  بــا  گفت: 
های مناسب اکنون مشهد 
دربهتریــن وضعیت میان 

کانشهرها قراردارد .
به گــزارش صبح امروز، 
روز  محمد رضــا کائی 
تکریم  مراسم  در  گذشته 
معاون ســابق و معارفه سرپرســت معاونت 
برنامه ریزی و توســعه منابع انسانی شهردار 
که با حضور جمعی از اعضای شــورای شهر 
و مدیران شــهری که در تالار شــهر برگزار 
شــد، با تقدیر ازتاش های شهریار آل شیخ 
اظهار کــرد: همه مــا در جایگاهی که قرار 
داریم می توانیم وضعیت ســایر کانشهرها 
را بینیم و رصد کنیم و بر همین اســاس می 
توانیم وضعیت سایر کانشهرها را در مقایسه 

با کانشهر مشهد مقایسه کنیم.
وی افزود: بر همین اســاس بــه طور قطع 
می گویم که شــهر مشــهد در میان سایر 
کانشــهرها در بهترین وضعیت قرار دارد و 
این مهم بدون برنامه ریزی مناســب امکان 

پذیر نبود.
شهردار مشهد با بیان این که معاونت برنامه 
ریزی شــهرداری مشــهد چند سر و گردن 
بالاتر از سایر کانشــهرها است، بیان کرد: 
این مهم به دلیــل تاش ها و نوع مدیریت 
مهندس آل شــیخ و تاش همکارانشان در 

این حوزه به دست آمده است .
کائی خاطرنشــان کرد: معتقدم بدون شک 
معاونت برنامه ریزی طی ســه سال گذشته 
به جایگاه واقعی خود رسیده زیرا پیش از این 
گاهی معاونت برنامه ریــزی تنها به عنوان 
عقل شهردار عمل می کرد اما در این مدت 
معاونت برنامه ریزی به عنوان عقل مدیریت 

شهری فعال بوده است.
وی اضافه کرد: اکنون معاونت برنامه ریزی 
جایــگاه خــود را پیدا کــرده و بخش های 
مختلف ذیل این معاونت به خوبی با هم کار 

مــی کنند و مدیران این حوزه به خود باوری 
رســیده و بدنه نیز آن را پذیرفته که این کار 
بسیار بزرگی اســت و این موضوع کار خانم 
مهربان به عنوان سرپرســت این معاونت را 

سخت می کند.
شــهردار مشهد با اشــاره به این که معاونت 
برنامه ریزی اکنون در جایگاه خود قرارگرفته 
است، گفت: رساندن معاونت برنامه ریزی به 
این جایگاه، با مدیریت آقای آل شیخ محقق 
شده اســت که از این بابت از وی تشکر می 

کنم.
کائی عنــوان کرد: خانم گندمــی برای از 
دســت دادن چنین شخصیتی برای مدیریت 
شهر افسوس می خورند و ما نیز این افسوس 
را قبــول داریم اما باید بگویــم واقعیت این 
اســت که آقای آل شــیخ یــک برنامه ریز 
متفکر اســت که هرچند بــه طور فیزیکی از 
بدنه منفک شده اســت اما اقدامات و برنامه 
هایشان به عنوان یک میراث گرانبها ماندگار 
اســت که حوزه برنامه ریزی باید آن را حفظ 

کرده و توسعه دهد.
وی با بیان این که اگر در حوزه برنامه ریزی 
جلو هســتیم باید بدانیم که مهمتر از آن به 
سرانجام رســاندن برنامه ها است ادامه داد: 
لذا به سرپرســت معاونت، تاکید می کنم که 
اقدامات و برنامه ریزی های انجام شــده را 
پررنگ کــرده و آن را جــدی بگیرند و این 

برنامه ها را به سرانجام برسانند.
شهردار مشــهد اظهار کرد: در طول یکسال 
آینــده باید آن چیزهایــی را که مهندس آل 
شیخ در اســتعفانامه خود یادآوری کردن به 
عنوان یک نقشــه راه اجرایی کنیم از جمله 
کارخانــه نوآوری که حتما باید به ســرانجام 

برسد.
کائی بیــان کرد: معتقدم اگــر بتوانیم این 
دســتاوردها را حفظ کنیم، شــاهد جهش در 
دستاوردهای مدیریت شهری در بخش های 
مختلف اقتصادی، بازآفرینی شهری، عمرانی، 
خدمات شــهری و ســایر بخش ها در طول 

یکسال آینده خواهیم بود.
وی افــزود: امروز با حمایت دوباره شــورای 
شــهر احســاس کردم که مانند روز اول پر 

انــرژی و با انگیزه در آغاز راه قرارگرفته ام و 
از این حمایت تشکر می کنم.

شــهردار مشهد با بیان این که آن چیزی که 
در مدیریت شــهری دوره پنجــم ارائه داده 
ایم در آینده بسیار بســیار بیشتر خواهد بود، 
خاطرنشــان کرد: این راه و مسیر را آقای آل 
شــیخ پایه گذاری کرده انــد که امیدوارم در 
این مسیر محکم تر و استوارتر قدم برداریم.

کائی تصریح کرد: از دوری آقای آل شــیخ 
تاسف می خورم و امیدوارم موفقیت هایشان 
در مراحل بعدی زندگی ادامه داشــته باشد و 
از خانم مهربان به عنوان سرپرســت معاونت 
برنامه ریزی می خواهم که از تجربیات آقای 

آل شیخ استفاده کنند.
مدیریت شهری تاوان شفافیت را 

پرداخت
هم چنین رئیس کمیســیون برنامه و بودجه 
شورای اســامی شهر مشهد در این مراسم،  
با اشــاره به اقدامات انجام شــده در معاونت 
برنامه ریزی طی ســه ســاله گذشته گفت: 

مدیریت شهری تاوان شفافیت را پرداخت.
بتول گندمی با تقدیر از اقدامات شــهریارآل 
شــیخ اظهار کرد: امروز با صــدای بلند می 
گویم کــه معاونت برنامه ریزی شــهرداری 
مشــهد متفاوت با ســایر معاونت های سایر 
کانشهرها بود و شهر مشهد از این سرمایه 

محروم شد.
وی افزود: نگاه آقای آل شیخ بسیار متفاوت 
بود و نگاه جدیدی را در حوزه برنامه ریزی بنا 
نهاد که ساماندهی و سازماندهی را به درستی 
در راستای شفافیت انجام داد و ما تاوان این 

شفافیت را پرداخت کردیم.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
اسامی شهر مشهد با بیان این که شفافیت 
تــاوان دارد، آنــگاه که بخواهــی به فصول 
گذشــته بروی و آن را ورق بزنی، بیان کرد: 
قبل از این که ســامانه »فــاش« راه اندازی 
شود، ســامانه ای که امروز شــهردار مشهد 
گزارشی از آن ارائه کرد، آقای آل شیخ برای 
ایــن که بتواند این کار را انجام دهد به مدت 
24 ساعت گوشی تلفن همراه خود را خاموش 
کرد زیرا برخی نمی خواستند این اتفاق بیفتد.

گندمی خاطرنشــان کرد: من به عنوان یک 
شهروند و عضوی شورای شهر از اقدامات و 
تاش هایی که آقای آل شــیخ برای شفاف 

سازی انجام داده اند، تشکر می کنم .
وی اضافــه کرد: من مطمئن هســتم که در 
آینده نام نیکی از آقای آل شیخ به جا خواهد 
مانــد هرچند که امروز بــا نامایماتی روبرو 

شده اند.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
اسامی شهر مشهد خاطرنشان کرد: اقدامات 
آل شــیخ نه تنها در حوزه مدیریت شــهری 
بلکه الگویی برای سایر کان شهرها بود که 

از سوی وزارت کشور به آنها ارائه می شد.
گندمــی تصریح کرد: همه جــای دنیا برای 
ســرمایه های خود ارزش قائل هســتند اما 
متاســفانه مــا کاری می کنیم که ســرمایه 

هایمان دور شوند.
وی با تبریــک به خانم مهربــان به عنوان 
اولین بانویی که تصدی یکی از معاونت های 
شــهرداری مشــهد را به عهده گرفته است، 
ادامــه داد: آماده حمایت و کمــک به ادامه 
مســیر پروژه هایی از جمله توسعه برندینگ 
مشهد، شــهرداری الکترونیک و راه اندازی 

کارخانه نوآوری هستیم.
برنامه ریزی و عقلانیت 

 هــم چنین معاون ســابق برنامــه ریزی و 
توسعه سرمایه انســانی شهرداری مشهد در 
این مراســم گفت: تجربه نشان می دهد چه 
درگذشــته و چه در تاریــخ معاصر هرجا که 
برنامه ریزی و عقانیت حاکم شــده، شاهد 

گشایش های بسیاری بوده ایم.
شــهریار آل شــیخ  با بیان این که هرجا که 
برنامــه ریزی و عقانیت بر ما حاکم شــده 
چه در دوران معاصر و چه در گذشــته شاهد 
گشایش های زیادی بوده ایم، بیان کرد: در 
دوره هایی که منابــع زیاد بوده اما به برنامه 
ریزی و عقانیت توجه نشده و یا کمتر توجه 
شده است شاهد بیشترین تضییع در سرمایه 

و اموال هستیم .
آل شیخ عنوان کرد: از حمایت های شورای 
شــهر، دو شــهرداری که با آنها کارکردم و 
دســت مرا بــرای کارکردن باز گذاشــتن و 

همچنین همکاران پرتاشم در حوزه برنامه 
ریزی صمیمانه تشکر می کنم و برای خانم 
مهربان که از همکاران خوش فکر و خوشنام 

هستند، آرزوی موفقیت می کنم.
مسیر گذشته را ادامه داده و کارهای 

ناتمام را تمام خواهم کرد
سرپرســت معاونت برنامه ریزی و توســعه 
سرمایه انسانی شهرداری مشهد گفت: مسیر 
گذشــته را در حوزه برنامه ریزی ادامه داده و 

کارهای ناتمام را تمام خواهم کرد.
، آیــدا مهربان در مراســم معارفــه خود به 
عنوان سرپرســت معاونت برنامــه ریزی و 
توسعه ســرمایه انسانی که با حضور شهردار، 
جمعی از اعضای شــورای شــهر و مدیران 
شــهری در تالار شهر برگزار شد، با تشکر از 
اعتماد شــهردار و حمایت های شورای شهر 
اظهار کرد: یکــی از دغدغه های جدی که 
برای خــودم به عنوان فردی کــه در حوزه 
شهرســازی کار کرده مطرح بود این اســت 
که فرایند توسعه شــهر چیزی نیست به جز 
از مجموعــه راهبردهــا و فرایندهایی که از 
طرح های جامع، تفصیلی و اسناد بالا دستی 

مستخرج هستند.
وی افــزود: لذا به عنــوان فردی که دغدغه 
سازمانی، ساختاری و تخصصیش موضوعات 
شــهری اســت، می گویم که با نگاه ایجاد 
کیفیت هــای ویژه زندگی شــهری قطعا و 
لزوما خود را پایبند و متعهد به برنامه ریزی و 
اجرای دقیق برنامه ها بر اساس مسیر تعیین 
شده و برنامه عملیاتی میان مدت و بلند مدت 

شهرداری مشهد می دانم.
سرپرســت معاونت برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انسانی شــهرداری مشهد گفت: 
با همیــن نــگاه شهرســازانه و دغدغه 
موضوعات برنامه ریزی ســعی می کنم 
در تحقــق طرح هــای تفصیلی و جامعه 
تاش بیش از پیش داشــته و مســیری 
را که آقای ال شــیخ و همکارانشــان بنا 
نهاده انــد حرکت کنیــم و ضمن حفظ 
دســتاوردهای آن کارهای ناتمام از جمله 
الکترونیکی و کارخانه  بحث شــهرداری 

نوآوری را به سرانجام برسانیم.

 تاکید شهردار مشهد بر توجه ویژه به ساماندهی شهرک های طرق، ابوذر و سیدی
 شــهردار مشهد، با اشاره به اقدامات انجام شده در منطقه هفت طی سه سال اخیر 
گفت: تاکید من بر ســاماندهی و توجه ویژه به شهرک های طرق، ابوذر و منطقه 

سیدی است.
محمد رضا کائی امروز در مراســم تکریم و معارفه شــهردار منطقه هفت که با 
حضور رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شورای شــهر برگزارشد، اظهار کرد: این 
منطقه یکی از مناطق بزرگ و مهم شــهر مشــهد و دارای پتانسیل ها و ظرفیت 
های بسیاری است.وی افزود: از نظر سیما و منظر شهری ۷0-80 درصد نیازها در 
منطقه هفت برطرف و در حوزه زیرساخت ها ازجمله حمل و نقل عمومی اقدامات 
لازم انجام شده است اما نیاز است در زمان باقی مانده چند کارکه در برش منطقه 

ای مشخص شده، مورد توجه قرار گیرد.
شهردار مشهد با تقدیر از اقدامات و تاش های آقای کورش باوندی شهردار سابق 
منطقه هفت، بیان کرد: خوشبختانه آقای حسین فرهادی که این سمت را به عهده 
خواهند گرفت با این منطقه آشنایی کامل دارند و با اشراف روی اقدامات مشخص 

شده در برش منطقه ای از جمله اصاح سیستم درآمدی تمرکزخواهند کرد.
کائی با اشــاره به این که برای پیشبرد اهداف نیازمند گفت وگو، تعامل و اخاق 
خوش با مردم هســتیم، تصریح کرد: خوشــبختانه آقای باوندی و آقای فرهادیان 
هردو افرادی خوش اخاق هستند و با این وجود خواستار این هستیم که موضوعات 

اجتماعی در این منطقه مورد توجه بیشتری قرارگیرد.
وی اضافه کرد: منطقه هفت یکی از ورودی های مهم شــهر است لذا با توجه به 
این موضوع باید به ســاماندهی شــهرک های طرق، ابوذر و منطقه سیدی توجه 

ویژه ای شود.
شــهردار مشهد گفت: با توجه به زیرساخت هایی که در جنوب شرق مشهد داریم، 
توافق با آســتان قدس برای اراضی موجود در این محل می تواند تاثیر زیادی در 

توسعه منطقه داشته باشد.
کائی با اشــاره به این که منطقه هفــت در ابتدای دوره پنجم منطقه ای با خاک 
یکســان شــده بود، تصریح کرد: آقای باوندی این منطقــه را به وضعیت عادی 
برگرداندند و امیدواریم آقای فرهادیان منطقه هفت را به ویژه درحوزه شهرســازی 

و درآمدی به یکی از مناطق خوب مشهد تبدیل کنند.
هم چنین شــهردارمنطقه هفت، با اشــاره به اهمیت این منطقــه گفت: امیدوارم 
با تاش همکاران و حمایت های شــهردار و شورای شــهر شاهد اتفاقات خوبی 

درمنطقه هفت باشیم.
حســین فرهادیان با بیان این که  از سال 89 تا 91 در این منطقه حضور داشته و 
به آن اشــراف دارم، افزود: منطقه هفت یکی منطقه خاص و ویژه است و درمقابل 
مناطق دیگر که مناطقی یک قطبی هســتند، این منطقه با وجود تعداد زیادی زائر 

درسال دو قطبی است.
شــهردار منطقه هفت بیان کرد: سالانه حدود ۷0 درصد از زائران از طریق منطقه 

هفت وارد مشهد می شوند که این موضوع اهمیت این منطقه را بیشتر می کند.
فرهادیــان گفت: اتفاقات خوبی در منطقه با حضور آقای باوندی افتاده اســت که 
امیدوارم با نگاه و شــیوه جدید و کمک همکاران در ادامه نیز شاهد اتفاقات خوب 

بیشتری در این منطقه باشیم.
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اهدای مدال قهرمانی بیرانوند به فرزندانش 
در حضور پیشکسوت پرسپولیس

مدال قهرمانی علیرضا بیرانوند در تمرین امروز پرسپولیس به فرزندان او اهدا شد.
به گزارش مهر، قبل از شــروع تمرین امروز تیم فوتبال پرسپولیس، مدال قهرمانی علیرضا 

بیرانوند به فرزندان او اهدا شد.
مصطفی ســلیمانی وکیل بیرانوند همراه با طاها و بارانا فرزندان دروازه بان سابق پرسپولیس 

دیروز در محل تمرین حاضر شده و با مربیان و بازیکنان دیدار کردند.
سپس پیراهن جشن و مدال قهرمانی پرسپولیس به فرزندان بیرانوند اهدا شد و سرخ پوشان 

عکسی به یادگار با فرزندان دروازه بان سابق خود گرفتند.
همچنین ضیا عربشــاهی پیشکسوت باشگاه تماشــاگر تمرین بود. عربشاهی پیش از آغاز 
تمرین با کلیه مربیان و بازیکنان خوش و بش گرمی داشت و سپس در کنار افشین پیروانی 

تمرین را تماشا کرد.

شروع نقل و انتقالات استقلال با تمدید 
قرارداد داریوش شجاعیان

باشگاه استقال تهران قرارداد داریوش شجاعیان را برای دو فصل دیگر تمدید کرد.
به گزارش سایت باشگاه اســتقال، همانطور که روز گذشته احمد سعادتمند وعده داده بود 
که قرارداد بازیکنان اســتقال تمدید شــود، امروز اولین بازیکن قراردادش را با اســتقال 

تمدید کرد.
داریوش شــجاعیان با حضور در محل باشگاه استقال، قراردادش را به مدت دو سال با این 

تیم تمدید کرد.
شجاعیان هافبک بازیساز استقال به دلیل مصدومیت بخشی از فصل جاری را از دست داد.

استعفای قلعه نویی پذیرفته شد
هیات مدیره باشگاه سپاهان با استعفای امیر قلعه نویی موافقت کرد.

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، هیات مدیره این باشگاه با استعفای 
امیر قلعه نویی موافقت کرد.

در پی عدم صعود تیم فوتبال سپاهان در دیدار معوقه جام حذفی باشگاه های کشور به مرحله 
بعد و همچنین عدم نتیجه گیری لازم در مســابقات لیگ برتر ایران، امیر قلعه نویی با انتشار 

مطلبی با باشگاه سپاهان خداحافظی کرد.
منوچهر نیکفر رئیس هیات مدیره و سرپرســت باشگاه ســپاهان در این باره گفت: پس از 
موافقت اعضای هیات مدیره باشــگاه با اســتعفای آقای قلعه نویی، در حال حاضر تمرینات 

تیم زیر نظر میگوئل تکسیرا مربی پرتغالی انجام خواهد شد.
هیات مدیره باشگاه سپاهان امروز تشکیل جلسه می دهد تا تصمیمات لازم را در مورد ادامه 

مسابقات پیش رو اتخاذ کند.

قهرمانان کشتی در مناطق محروم زاهدان
جمعی از کشتی گیران بیش از 600 بسته غذایی را میان خانواده های دانش آموزان محات 

قدیمی شهر زاهدان توزیع کردند.
به گزارش مهر، احســان لشکری، هادی حبیبی، علی اصغر بذری و عباس طحان به همراه 
رسول خادم از طرف موسسه خیریه خادمین علی ابن ابیطالب )ع( بیش از 600 بسته غذایی 
و بهداشتی، که با کمک خیرین جمع آوری شده بود را میان خانواده های دانش آموزان پنج 

مدرسه استیجاری محات قدیمی شهر زاهدان توزیع کردند.
موسسه خیرین خادمین علی ابن ابیطالب )ع( که تاکنون نزدیک به 14 هزار بسته غذایی را 
میان مردم نیازمند در شرایط کرونایی در شهرهای مختلف کشور توزیع کرده، اقدامات لازم 

در جهت مدرسه سازی و خانه  سازی در مناطق مرزی شرق کشور را هم پیگیری می کند.
علی کریمی، امیر توکلیان، کمیل قاســمی، حســن رحیمی، سجاد گنج زاده، نیلوفر اردلان، 
اکرم خدابنده، میثم نصیری، یگانه غریب گشته، بهمن عسکری، امید آرامی به همراه پرویز 
پرســتویی از جمله دیگر ورزشــکاران و چهره هایی هستند که با این موسسه همکاری می 

کنند.

جایزه دلاری شورای کشتی آسیا برای
 بنا و محمدی

محمد بنا و غامرضا محمدی طی مراسمی که امروز)چهارشنبه( به صورت اینترنتی برگزار 
می شود به عنوان مربیان برتر سال 2019 آسیا مورد تجلیل قرار می گیرند.

به گزارش ایســنا، شــورای کشتی آسیا مراســم تقدیر از برترین های کشتی این قاره را به 
صورت پخش زنده اینترنتی برگزار می کند.

این مراسم ساعت 9:30 صبح امروز از طریق صفحه اینستاگرام شورای کشتی آسیا به آدرس 
uww.asia@ به صورت زنده )live( پخش می شــود و محمــد بنا و غامرضا محمدی 
سرمربیان تیم های کشتی فرنگی و آزاد ایران نیز بعنوان بهترین مربیان آسیا، جوایز دلاری 

خود را دریافت خواهند کرد.
بر اساس توافقات صورت گرفته و با توجه به شرایط خاص به وجود آمده، مبلغ 6 هزار دلار 
جایزه مربیان برتر از سوی فدراسیون کشتی به آن ها اهدا خواهد شد، تا در آینده و به نحو 

مقتضی در مورد تسویه این مبلغ با شورای کشتی آسیا اقدام شود.

کامیابی نیا پیشنهاد باشگاه پرتغالی  را
 رد کرد

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس پیشنهاد یک تیم پرتغالی را رد کرد.
به گزارش تسنیم، کمال کامیابی نیا هافبک تیم فوتبال پرسپولیس که با این تیم به چهارمین 
قهرمانی متوالی خود در لیگ برتر دست یافت، با پیشنهادی از یک تیم پرتغالی مواجه شده 

است.
کامیابی نیا که یک فصل دیگر با پرســپولیس قرارداد دارد، به دلیل کم بودن رقم پیشنهادی 
باشــگاه پرتغالی این پیشنهاد را رد کرده است و فصل دیگر نیز در جمع سرخپوشان حضور 

خواهد داشت.

خبر

 برخورد دوباره گل محمدی و مجیدی در جام حذفی

اوج هیجان در نیمه نهایی؛ دربی داریم
استقال و پرســپولیس در نیمه نهایی جام 

حذفی به مصاف یکدیگر می روند.
به گزارش »ورزش ســه«، بعــد از برگزاری 
دیدار اســتقال و ســپاهان در مرحله یک 
چهارم نهایی جام حذفی و برتری دو بر صفر 
آبی پوشان در این مسابقه حساس چهارمین 
تیم صعود کرده به نیمه نهایی نیز مشــخص 
شد و مسئولان سازمان لیگ توانستند مراسم 
قرعه کشــی مســابقات این مرحله را امروز 
برگزار کنند و در پایان مراســم مشخص شد 

دربی پایتخت در این دور انجام می شود.
در مراســم قرعه کشی ابتدا ایوب ذوالفقاری 
سرپرست تیم تراکتور قرعه شماره 2 را برای 
تیمش برداشــت و افشین پیروانی سرپرست 
پرســپولیس قرعه شــماره 4 را انتخاب کرد 
تا مشــخص شــود این دو تیــم باهم دیدار 
نمی کنند. در ادامه نوبت به ســعید رمضانی 
سرپرست اســتقال رسید تا تکلیف دو بازی 
نیمه نهایی را مشــخص کند. هیجان در این 
لحظه به اوج رسید و رمضانی نیز قرعه شماره 
3 را برای استقال برداشت تا مشخص شود 
در نیمه نهایی سرخابی های پایتخت در یک 
مصاف حیثیتی به نبــرد یکدیگر می روند و 
دیگــر بازی این مرحله نیــز میان تراکتور و 

نفت مسجدسلیمان برگزار خواهدشد.
نبرد شــاگردان یحیی گل محمدی و فرهاد 
مجیدی بسیار پراهمیت خواهد بود. از آنجایی 
که پرســپولیس برای چهارمیــن بار متوالی 
موفق شــده جام قهرمانی لیگ برتر را از آن 

خود کند، کری خوانی های شــدیدی میان 
هواداران استقال و پرســپولیس در فضای 
مجازی شــکل گرفته و حالا برگزاری بازی 
مســتقیم در حذفی میان این دو تیم بســیار 

جذاب و هیجان انگیزه خواهد بود.
اســتقالی ها که عزم خود را جزم کرده اند 
با ادامه رونــد خوب هفته هــای اخیر خود 
هرطور شده قهرمانی در جام حذفی را از آن 
خود کنند، حالا فرصتی استثنایی پیدا کردند 
تا با برد مقابل رقیب دیرینه مســیر رسیدن 
به قهرمانی شــان را همــوار کنند. از این رو 
پرســپولیس با وجود اینکه در لیگ قهرمان 
شده و شاید انگیزه زیادی برای حذفی ندارد، 
اما قطعا مقابل اســتقال کوتــاه نمی آید و 
برای اعاده حیثیت هــرکاری برای موفقیت 

انجام خواهد داد.
در مســابقه ای که تســاوی در آن نقشــی 
نــدارد، حالا فوتبال می توانــد تعیین کننده 
باشدو  شاهد یک جنگ زیبا و البته پرهیجان 
خواهیم بود.البته نکته تاریک برگزاری دربی 
در نیمه نهایی حذفی بدون تماشــاگر بودن 
این مســابقه اســت. با توجه به شیوع کرونا 
دربی پایتخت برای اولین بار در تاریخ بدون 
حضور تماشــاگر برگزار می شود که این می 
تواند از هیجان های بازی کاهش دهد و البته 

که داخل زمین جنگ ادامه خواهد داشت.
 آخرین باری که اســتقال و پرســپولیس 
در حذفــی بــا هم دیــدار کردند بــه زمان 
سرمربیگری مظلومی و اســتیلی در دو تیم 

برمی گردد که آن بازی را استقال با نتیجه 
3 بر صفر به سود خود پایان داد.

گفتنی اســت؛ دیدار دربــی پایتخت در نیمه 
نهایی حذفــی در یکی از روزهــای 4 یا 5 
شهریورماه در ورزشگاه آزادی تهران برگزار 

خواهد شد.
اوج حاشیه قبل از دربی فقط در چند 

ساعت
در حالیکه تنها چند ساعت از مشخص شدن 
برگزاری شهرآورد در مرحله نیمه نهایی جام 
حذفی گذشته، اما حاشیه های آن هنوز ادامه 
دارد.به گزارش »ورزش سه«، دیروز مراسم 
قرعه کشــی برای تعییــن دیدارهای مرحله 
نیمه نهایــی جام حذفی برگــزار گردید که 
در یکــی از 2 دیدار این مرحله، اســتقال و 

پرسپولیس باید به مصاف هم بروند. 
پس از آنکه سعید رمضانی با برداشتن گوی 
قرعه کشــی مشــخص کرد که تیمش در 
مرحله نیمه نهایی حریف پرســپولیس شده، 
مشخص بود که دیدار حساس و پر از حاشیه 
ای در پیش است. افشین پیروانی سرپرست 
پرســپولیس در همان مراســم قرعه کشی، 
اولین جرقه این حاشــیه ها را اســتارت زد. 
پیروانی با کنایه به پنالتی های اعام شــده 
به ســود استقال در دیدارهای اخیر این تیم 
گفت: »همــه تیم ها قابل احترام هســتند. 
انشــاالله حق به حقدار برســد و ان شــاالله 

اتفاقات چند وقت اخیر در این بازی نیفتد.«
منظــور سرپرســت پرســپولیس از اتفاقات 

چند وقت اخیر چیــزی نبود جز داوری های 
دیدارهای استقال در مصاف با حریفانش. در 
دیدار هفته بیســت و هفتم و بیست و هشتم 
لیگ برتر و همچنین دیدار مرحله یک چهارم 
نهایی جــام حذفــی، داوران 3 پنالتی برای 
اســتقال اعام کردند که به عقیده برخی از 
کارشناسان اعام این پنالتی ها اشتباه بود و 
برخی دیگر نیز عقیده داشتند تصمیم داوران 

درست بوده است. 
امــا حرفهای پیروانــی بی جــواب نماند و 
سرپرست استقال بافاصله پاسخ او را داد. 
ســعید رمضانی در واکنش به صحبت های 
همتایش در تیم رقیب گفت: » آقای پیروانی 
مطلبــی را درباره حواشــی فرمودند که باید 
بگویم ما به طور کلی حواشی را دور انداختیم. 
هرگز دنبال حاشیه نیستیم. به حد کافی حق 
استقال خورده شده و این بازی های رسانه 
ای هم قشــنگ نیســت که می گویند چند 
هفته اســت برای استقال چنان می شود و 
چنان. این جوسازی های رسانه ای را هم از 

الان شروع نکنید.«
 شــجاع خلیل زاده مدافع پرسپولیس نیز در 
صفحه شخصیش در اینستاگرام، یک استوری 
معنادار منتشر کرد. در این استوری که مربوط 
به دربی رفت دو تیم است، مدافع سرخپوشان 
را می بینیم که در حال هیس نشان دادن به 
موعود بنیادی فر، داور شــهرآورد رفت است. 
البته شــجاع به دلیل همین صحنه از سوی 
کمیته انضباطی محروم شد هر چند خودش 

اعتقاد داشت در حال صحبت با داور مسابقه 
بوده و به او هیس نشان نداده است.

امــا این پایــان کار نبود و ســاعاتی پیش، 
سایت رسمی باشگاه پرسپولیس درخصوص 
تاریخچه دیدارهــای دو تیم در جام حذفی، 
بــه دیدار چند ســال پیش دو تیم اشــاره و 
اعام کرد اســتقالی ها در آن دیدار دست 
به دوپینگ زده اند. سایت رسمی پرسپولیس 
مدعی شــده به دلیل حضــور علی فتح الله 
زاده به عنوان نایب رئیس فدراســیون، تاریخ 
برگزاری آن دیدار 2 ماه جلو آمد تا بازیکنان 
مصــدوم و محروم )شــیث رضایی و محمد 
نصرتــی( به آن بازی نرســند. عاوه بر این 
سایت رسمی پرسپولیس مدعی شده کل تیم 
اســتقال از پودرهای ممنوعه استفاده کرده 
اند. در این متن آمده است: »از دیگر اتفاقات 
تاثیرگذار روی آن بازی، مثبت شدن دوپینگ 
هر دو نمونه گرفته شده از بازیکنان استقال 
بود و بعدا مشــخص گردید دلیــل این امر، 
اســتفاده تیم از پودر مکمل بود. با تمام این 
اوصاف، مصــاف دو تیم، در پایان 90 دقیقه 
بازی، بــدون گل بود ولــی در وقت اضافه 

نتیجه اتفاقاتی که گفته شد نمایان گردید.«
به هر حال به نظر می رســد شهرآورد نود و 
ســوم دو تیم، از آن دیدارهای جنجالی است 
که حواشــی زیادی را در پی خواهد داشت. 
تــا زمان برگــزاری دیدار، بیــش از 2 هفته 
باقیمانده و باید دید در روزهای پیش رو، چه 

اتفاقاتی رخ خواهد داد.

مفقودی
ســند خودرو بارکش وانت مزدا مدل 13۷6 به شــماره پاک 6۷4 س 3۷ ایران 36 و شماره 
موتور 226538 و شــماره شاسی ۷616001495 مربوط به آقای جواد خیرخواه مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط است. 
مفقودی

 ســند کمپانی خودرو ســواری سیســتم MVM تیپ SQR۷201A2F-530مدل 1390 به 
شــماره پاک ۷4 ایران 455 ص 19  شماره موتور MVM484FFFA005299 شماره شاسی 
NATGCAVF۷010055۷6  مربوط به حســین وحدتی پناه مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

 بررسی دو صحنه مشکوک استقلال-سپاهان؛

شایان خطاکار یا قایدی شیرجه رو؛ کارشناسان پاسخ می دهند
شــایان مصلح در مرحله یک چهارم نهایی هم همان اتفاقی 
برایش تکرار شــد که چند روز پیش در آزادی تجربه کرده 
بود. او اینبار به جای قدرت پاهای دیاباته، مغلوب هوشیاری 

قایدی شد.
به گزارش »ورزش ســه«، شب گذشــته در شرایطی دیدار 
اســتقال و سپاهان در مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی 
خاتمه یافت، که شاهد اتفاقات جنجالی و حاشیه ساز زیادی 

در این مسابقه سرنوشت ساز و نفس گیر بودیم.
بنیادی فر به هیچ وجه کار آســانی در این مسابقه نداشت و 
اعام پنالتی روی مهدی قایدی سبب شد تا امیرقلعه نویی در 
بین دو نیمه اعتراض شــدیدی به او وارد کند؛ که البته ادامه 
اعتراضات توســط کادر فنی سپاهان و ســرمربی تیم، منجر 
بــه قلعه نویــی و حضور او روی ســکوها در نیمه دوم بازی 
شــد. در این بازی، صحنه های حساس دیگری مثل برخورد 
آرش رضاوند و شــایان مصلح و یا برخورد اول محمد طیبی 
و مهدی قایدی در محوطه جریمه نیز وجود داشــتند، ولی دو 
صحنه بیش از صحنه های دیگر به چشــم آمدند و در مورد 
آنها بحث شــد؛ یکی برخورد مهدی قایدی و شایان مصلح و 
دیگری ضربه کف پای استنلی کی روش روی پای دانشگر.....

در ادامه نظر 11 کارشــناس داوری فوتبال کشور را در مورد 
این دو صحنه بخوانید .....

۱-  رضا سخندان
*پنالتــی مصلح روی مهدی قایــدی: » هم بازیکن مدافع 
و هم بازیکن مهاجم شــانس بازی با توپ را دارند. قائدی، 
بازیکن استقال وقتی می خواهد از توپ استفاده کند، مدافع 
ســپاهان، از پشت با دست به او فشار وارد می کند که حالت 
هل دادن دارد. این شــاید در حالت طبیعی و ایستاده، خطا 
نباشد، اما با توجه به اینکه بازیکن در حال جدا شدن از زمین 
هســت و همان هل دادن باعث برهم خوردن تعادل قائدی 
می شود، این یک خطاســت و داور به درستی نقطه پنالتی 

را نشان داد.«
*خطای کــی روش روی محمد دانشــگر: » بازیکن زرد با 
استوک خود یعنی قسمت سخت کفش، به زانو و ساق پای 
بازیکن آبی ضربه وارد مــی کند. این می تواند یک خطای 

شدید باشد و جریمه آن هم کارت قرمز است.«  
2-  ابراهیم میرزابیگی:

*پنالتی مصلح روی مهدی قایدی: » به نظر فشــاری که با 
دست شایان مصلح روی قائدی آورده شد در حدی نبود که 
داور بخواهد اعام پنالتی کند و اگر قرار به این باشد باید در 

هر بازی شاهد تعداد زیادی پنالتی  باشیم.«
*خطای کی روش روی محمد دانشگر: » در صحنه خطای 
کــی روش من معتقدم ایــن خطا به علت شــدت زیاد باید 
مســتقیما با کارت قرمز داور مواجه می شد و در این صحنه 
بازیکن سپاهان اصا برای توپ نمی رود و قصدش تنها پای 

بازیکن حریف است.«  

3-  حیدر سلیمانی؛
*پنالتی مصلح روی مهدی قایدی:  شــایان مصلح خطایی 
روی مهدی قائدی انجام نداد. زمانی که دست شایان مصلح 
به مهدی قائدی می رسد، شبیه سازی می کند. مصلح، قائدی 
را هل نداد که خطا شده باشد. این صحنه شبیه سازی قائدی 

بود که با زیرکی پنالتی گرفت. «
*خطــای کــی روش روی محمد دانشــگر: » بی احتیاطی 
اســتنلی کی روش و جریمه او با کارت زرد به درستی اعام 

شد ولی چون شدید نبود، نیازی به اخراج نداشت. «
4-  نوید مظفری زاده؛

*پنالتی مصلح روی مهدی قایدی: » پنالتی اســتقال صد 
در صد اشتباه بود.«

*خطای کی روش روی محمد دانشــگر: » در مورد خطای 
استنلی کی روش واقعیت اینکه این خطا، خطایی میان اخطار 
و اخراج است و هر تصمیمی داور بگیرد، می توان گفت که 
قابل قبول اســت. البته این تصمیم بستگی به فاکتور های 
مختلف دارد؛ مثا اگر بازی کم برخورد یا پر پرخوردی بوده 
باشــد؛ اینکه در چه دقیقه ای از بازی قرار داشته باشیم؛ یا 
اینکه بازیکن خاطی تا آن دقیقه چند خطا مرتکب شده است 
و همینطور نتیجه بازی. این ها همه فاکتورهایی هســت که 
می توانــد، در این خطا و کارتی کــه باید به آن تعلق بگیرد، 
دخیل باشد، چون در واقع این یک خطا بود میان کارت زرد 

و کارت قرمز. به نظر من در این بازی اخطار کافی بود.«
5-  خداداد افشاریان؛

*پنالتی مصلــح روی مهدی قایدی: » من بــا پنالتی داور 
موافق نیســتم. این یک رفتار طبیعی در جریان بازی بود و 
فکر می کنم مهاجم استقال شبیه سازی کرد. بد افتاد ولی 

پنالتی نبود.«
*خطای کی روش روی محمد دانشــگر: » هیچ جریمه ای 
جز اخراج ندارد و بهترین نســخه برای این نوع خطا کارت 

قرمز است.«

6-   رسول فروغی
*پنالتی مصلح روی مهدی قایدی: » مهاجم اســتقال در 
حال اســتارت است و یک دست کوچک هم می تواند باعث 
سرنگونی او شود. مدافع سپاهان با دست بازیکن استقال را 

هل می دهد و همین برای اعام پنالتی کافی است.«
*خطای کی روش روی محمد دانشگر: » بازیکن سپاهان با 
کف پا به روی پــای بازیکن حریف می زند. در این صحنه 
یک اخطار کفایت می کند؛ ولی اگر ضربه بالاتر زده می شد،  
باید بازیکن خاطی با کارت قرمز جریمه می شد. در این گونه 
صحنــه ها ما در نظر می گیریم بازیکن خطاکار با کجای پا 

و به کجای پای حریف ضربه می زند.«
7- نادر جعفری؛

*پنالتــی مصلح روی مهــدی قایدی: » داور نتوانســت در 
دقیقه 4+45 به درســتی شبیه سازی قائدی را تشخیص دهد 
و به اشتباه برای اســتقال خطا گرفت. ضمن اینکه مهاجم 
اســتقال در دقیقه 6 هم یک بار شبیه سازی کرد و اگر داور 
آنجا درســت این بازیکن را تنبیه می کرد، دیگر در ادامه گول 
نمی خورد. صد درصد پنالتی قائدی اشــتباه بود و اشتباه داور 
در تنبیه نکردن او در صحنه اول باعث شــد تا در صحنه دوم 

گول بخورد. «
*خطای کی روش روی محمد دانشگر: » داور باید در دقیقه 
40 کی روش استنلی را هم به خاطر خطا روی دانشگر اخراج 

می کرد.«
8- پرویز سیار؛

*پنالتی مصلح روی مهدی قایدی: » در این صحنه بازیکن 
زرد با دســت خود بازیکن تیم آبی را هل می دهد و داور به 

درستی اعام پنالتی کرده است.«
*خطای کی روش روی محمد دانشــگر: » بازیکن زرد یک 
خطای کاما واضح انجــام می دهد. این حرکت یک بازی 
کاما خطرناک است ولی آنقدر خشونت چاشنی آن نیست و 

کارت زرد کافی است.«

۹- پیروز سیف الله پور؛
*پنالتی مصلح روی مهدی قایدی: » در صحنه اول مهاجم 
بزرگ نمایی کرده و شــبیه سازی انجام می دهد و قطعا باید 
با کارت زرد جریمه شود.  این صحنه فقط و فقط با فناوری 
و تجهیزات داوری از جمله ویدئو چک قابل تشخیص است 
و کم لطفی اســت اگر منتقد داور باشیم. چرا که نقطه کور 
داور و کمک داور بوده و تشــخیص خطا به صورت حدس 
و گمان اســت. شــارژی که مدافع با دست بر روی مهاجم 
دارد، نمی توانــد برای اعام خطا و پنالتی قانع کنند باشــد. 
این پنالتی بیشتر نتیجه ذکاوت مهاجم بوده تا ضعف تصمیم 

گیری داور.«
*خطای کــی روش روی محمد دانشــگر:» در این صحنه 
بازیکن ســپاهان به هیج وجه با توپ کاری ندارد  و مرتکب 
خطا شده است. شــدت خطا و موقعیت توپ و بازیکنان به 
گونه ای اســت که کارت زرد کفایــت می کند؛ چرا که خطا 
روی محل پا )کفش( انجام شــده و اگر روی ساق و بالاتر 

بود از کارت قرمز استفاده می کردیم.«
۱۰- حسین عسگری؛

*پنالتی مصلح روی مهدی قایدی: » در صحنه پنالتی، بطور 
قطع تصمیم داور اشــتباه بوده اســت. قایدی بسیار ماهرانه 
شبیه ســازی می کند. داور باید خطای غیر مستقیم به سود 
ســپاهان اعام می کرد و به خطاکار اخطــار می داد. اما اگر 
بخواهیم رفتار قایدی را تحلیل کنیم، باید بگوییم که مهاجم 
تیم آبی خودش را از پشت به مصلح می زند وخدش سرنگون 
می شود، نه توسط حریف. اگر دقت کنید تمام نگاه و تمرکز 
مصلح به توپ بــوده و اصلآ قایدی را نمی بیند که روی او 

خطا کند.«
*خطای کی روش روی محمد دانشگر:» در صحنه کی روش با 
توجه به زاویه دوربین، به طور واضح نوع برخورد ) چه قسمتی 
از پای کی روش به چه قسمتی از پای حریف برخورد می کند( 
را نشــان نمی دهد؛ نمی توان نظر قطعی برای خطاهای شدید 
که جریمه اشــان کارت قرمز است داده شــود و اینگونه باید 
این صحنه را تحلیل کرد؛ قطعآ کی روش با ســرعت و شدت 
به حریف حمله کرد و با او برخورد داشــت. چنانچه کیروش با 
استوک کفشــش با هر قسمت پای حریف برخورد کرده باشد 
مرتکب خطای شدید شده است که حکمش کارت قرمز است 

ولی اگر غیر از استوک باشد همان کارت زرد کافی است.
۱۱-حسین نجاتی

خطای کی روش روی محمد دانشــگر و پنالتی مصلح روی 
قایدی:» حداقل جریمه برای استنلی کی روش اخراج است 
ولی داور چون این صحنه را نگرفته، پنالتی را گرفته اســت. 
کاما مشــخص است که مهدی قایدی خودش را در مسیر 
توپ قرار داده؛ هر دو نفر در حال رســیدن به توپ هستند و 
برخورد هم ممکن اســت اتفاق افتاده باشد ولی برای اعام 

پنالتی کافی باشد.«
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بازرگان هم مثل مصدق صاحب خیابان شد
اعضای شــورای اسامی شهر تهران روز سه شنبه و در دویست 
و ســی امین جلسه خود مصوبه کمیسیون نامگذاری را در دستور 
کار قرار داده و بر اســاس آن به پیشنهاد تغییر نام هفت خیابان 
در پایتخت رأی مثبت دادند. »محمدجواد حق شــناس« رئیس 
کمیته نام گذاری شورای اسامی شهر به تشریح این نام گذاری ها 
پرداخت و گفت: پیشــنهاد شــده که یک پل بی نام در بزرگراه 
آزادگان واقع در منطقه 21 به نام سرلشــگر خلبان شهید مکری 
نام گذاری شــود و کوچــه حاج عبدالمحمــود در منطقه 11 که 
جنب بیمارســتان فارابی قرار دارد، به نام پروفســور شمس که 
بنیانگذار بیمارستان فارابی و مؤسس انجمن چشم پزشکی ایران 
اســت، تغییر یابد. وی افزود: همچنین به پیشنهاد مسجد جامعی 
نام گذاری خیابان ســازمان آب حدفاصل بزرگراه شیخ فضل الله 
نوری تا بلوار آیت الله کاشانی در محدوده گذر صادقیه در منطقه 
2 و 5 به نام مهندس بازرگان پیشنهاد شده و این در حالی است 

که خیابان سازمان آب 1۷ بار در تهران تکرار شده است.

انتقاد تند محسن هاشمی از صداوسیما
محســن هاشمی از رویکرد »تخریبی« صداوسیما علیه آیت الله 
هاشمی انتقاد کرد. محسن هاشمی رئیس شورای شهر در گفتگو 
با »انتخاب« اظهار داشت: 15 سال است که صدا و سیما و برخی 
رســانه های رســمی، رویکردی تخریبی علیه آیت الله هاشمی 
رفسنجانی در پیش گرفته اند و این رویکرد را حتی 4 سال پس 
از رحلت ایشــان ادامه می دهند. وی افزود: پاسخگویی در برابر 
تهمتها، تخریبها، تقطیعها و تحریفها حق هر شهروندی است اما 
این حق از شخصیتی که شناسنامه انقاب است دریغ شده است. 
هاشــمی خاطرنشان کرد: اگر صدا و ســیما اختیار دادن فرصت 
پاســخگویی را ندارد که حرجی بر آن نیست اما اگر این تصمیم 
و ســلیقه مدیران آن است که جای گله دارد و این ظلم دامنگیر 

آنها نیز خواهد شد.

پوتین واکسن کرونا را ثبت کرد
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روســیه امروز به طور رســمی 
از ســاخت واکسن کرونا و ثبت این واکســن به نام روسیه خبر 
داد. روز گذشته »کریل دمیتریف«، رئیس صندوق سرمایه گذاری 
مســتقیم روســیه که در حال تأمین اعتبار آزمایشــات واکسن 
کرونا در این کشــور است، اظهار داشــت: روسیه به طور سنتی 
در تولید واکسن ها بســیار قوی بوده و واکسن ما در واقع نوعی 
کپی برداری از واکسن ابولا اســت که پنج سال پیش در مسکو 
تهیه شده اســت. به گفته دمیتریف که در کارآزمایی های اولیه 
بالینی واکسن شرکت کرده، واکسن کرونای روسیه به این دلیل 
توانسته پیشروی کند که نسخه ارتقاء یافته از واکسن قبلی علیه 

ویروس سندرم تنفسی خاورمیانه )مرس( است.

جزئیات نحوه فرار داماد نعمت زاده
غامحسین اســماعیلی در نشســت خبری در پاسخ به سوالی 
درباره وضعیت متهمان متواری پرونده پتروشیمی گفت: این افراد 
خارج از کشــور هستند؛ 3 نفر از آنها قبل از تشکیل پرونده خارج 
از کشــور بودند. آقای »شــریفی نیک نفس« زمانی که پرونده 
در دادســرا بود، خارج شده اســت؛ آن زمان وی ممنوع الخروج 
نبوده است. آقای »علی اشــرف ریاحی« ممنوع الخروج بوده و 
با پاسپورت دیگری از کشــور خارج شده است. اقدامات لازم با 
پلیس بین الملل انجام شده است. فعا عدم حضور آنها در پرونده 
خللی وارد می کند و اگر حکمی صادر شــد از اموال داخل کشور 

آنها استیفا می شود.

بررسی مجدد پرونده سعید مرتضوی
در روزهای گذشــته اخباری مبنی بر موافقت دیوان عالی کشور 
با درخواست سعید مرتضوی برای اعاده دادرسی منتشر شده بود 
که حالا رنگ واقعیت به خود گرفته اســت. قرار است از ساعت 
10 صبح امروز در شــعبه 8 دادگاه کیفری یک اســتان تهران، 
اولین جلســه رســیدگی مجدد با حضور متهم و شاکیان پرونده 
ازجمله روح الامینی نماینده فعلی مجلس شورای اسامی برگزار 
شود. گفته می شــود موضوع درخواست سعید مرتضوی، پرونده 
کهریزک اســت که با حکم دادگاه در این پرونده، او محکوم به 

انفصال دائم از خدمات قضائی شده بود.

منتخب ۱4۰۰ گفتاردرمانی می کند و پوپولیستی حرف 
می زند

سیدمصطفی هاشمی طبا: شاید رئیس جمهور آینده قدری متفاوت 
حرف بزند اما رویکرد گفتاردرمانی را دنبال می کند، افزود: شــاید 
اســمش اصولگرا یا اصاح طلب باشد ولی دنبال اجرای سیاست 
های پوپولیستی می رود. نامزد انتخابات ریاست جمهوری در سال 
96 گفت: در طول این ســال ها نیز قیافه افراد فرق کرده و برخی 
شــیک تر حرف زدند و برخی عامیانه اما در نهایت رویکرد دولت 
ها تفاوتی با هم نداشــته است.وی افزود: رئیس جمهور بعدی هم 
گفتاردرمانی می کند، قــدری حرف های جذاب می زند ولی کار 
ســخت را برای ساختن کشــور انجام نمی دهد، 8 سالی دولت را 
دست می گیرد و نفر بعدی می آید. اتفاقا مردم از این گفتاردرمانی 
بدشان نمی آید. به عبارت دیگر مردم از اینکه رئیس جمهور روش 
توسعه ای آینده نگر را دنبال کند خوش شان نمی آید. آنها دوست 
دارند به وعده های کوتاه مدت دلخوش می کنند. هاشــمی طبا 
با اشــاره به تعدد نامزدها در هر دو جناح سیاســی برای انتخابات 
ســال 1400 ادامه داد: این مسئله زیاد مهم نیست چون به تدریج 
آنها ریزش می کنند و کنار می روند یا با هم سازش می کنند. در 

نهایت تعداد محدود خواهد شد.

تکذیب خبر برخی از رسانه ها درباره لغو موقت بخشی از 
تحریم ها

ســخنگوی وزارت امــور خارجــه در پاســخ به پرســش های 
خبرنگاران، ضمن رد خبر منتشــره در برخی رســانه ها به نقل 
از یک منبع ناشــناس در خصوص لغو موقت بخشــی از تحریم 
های به اصطاح غیرهدفمند، این قبیل اظهارات را خبرســازی 
های غیرواقعی دانست که مشخص نیست با چه اهدافی صورت 
می گیرد. اینکه شکســت سیاست های تحریمی آمریکا موضوع 
مجادله اروپا و آمریکا باشــد بعید نیســت، اما آنچه به جمهوری 
اسامی ایران مربوط می شود آن است که تحریم های یکجانبه 
آمریکا غیر قانونی و ظالمانه هستند و بر اساس برجام و قطعنامه 
2231، آمریکا موظف اســت کلیه تحریم هایی که با خروج خود 
از برجام مجددا اعمال کرده اســت را لغو و بااثر نماید./باشگاه 

خبرنگاران

پیش بینی سرپرست وزارت صنعت
 در مورد کاهش قیمت خودرو

سرپرست وزارت صنعت گفت: آن اتفاقی که در خرداد 99 برای 
خــودرو افتــاد و افزایش قیمت غیر متعارف که نســبت به بقیه 
کالاها داشت، دیگر اتفاق نخواهد افتاد. اگر اقتصاد کشور تنظیم 
شود و قیمت همه کالاها متعادل شود، قیمت خودرو نیز متعادل 
خواهد شد. ما تاش می کنیم قیمت واقعی را به کارخانه بدهیم. 
البته خودروساز نیز مؤظف است با داخلی سازی، هزینه های تولید 

را کاهش دهد و قیمت تمام شده خودرو را کاهش دهد./فارس

بازداشت یک نماینده سابق مجلس درباره ادعای 65 
میلیاردی میرسلیم

ســخنگوی قوه قضاییه در نشست خبری گفت: گزارشی به قوه 
واصل شده است و در حال بررســی هستیم.رسیدگی ها شروع 
شده است و یک نماینده سابق مجلس بازداشت شده است.هنوز 
ماهیت و جزییات موضوع روشــن نشده است. مطمئن باشید در 
رســیدگی ها آنچه از گزارشــات و تخلفات به ما منعکس بشود 

حتما مورد رسیدگی قرار می گیرد./صداوسیما

گاف تازه ترامپ: آنفولانزا به جنگ جهانی دوم پایان داد
رئیــس جمهور آمریکا روز دوشــنبه در جریــان یک کنفرانس 
خبری، به اشتباه گفت، بیماری  همه گیر آنفلوآنزای اسپانیایی در 
ســال های 1918-1920، نقش مهمی در پایان دادن به جنگ 
جهانی »دوم« - که در ســال 1939 آغاز شــد، داشــته است! 

همه گیری بــزرگ آنفلوآنزا که ترامپ به آن اشــاره می کند، در 
واقع تا ســال 1918 اتفاق نیفتاده بود. در حالی که بیماری های 
گســترده ای در بین افرادی که در خط مقدم بودند وجود داشت، 
ویروس )آن طور که ترامپ ادعا می کند(، نقش عمده ای در پایان 

دادن به جنگ جهانی اول نداشت./ایسنا

عابدزاده گران ترین گلر تاریخ ایران می شود؟
امیر عابدزاده، دروازه بان ایرانی تیم ماریتیمو پرتغال فصل بسیار 
خوبــی را با این تیم ســپری کرد و عملکرد بســیار خوب این 
دروازه بان ایرانی باعث شده در فوتبال اروپا مورد توجه قرار گیرد. 
در حال حاضــر گران ترین دروازه بان تاریخ فوتبال ایران علیرضا 
بیرانوند اســت که به تازگی با انتقالــی ۷00 هزار یورویی راهی 
فوتبال بلژیک شده است. اما ممکن است به زودی این عنوان به 
امیر عابدزاده برسد، چرا که باشگاه ماریتیمو قطعا برای فروش او 

مبلغی کمتر از دو میلیون یورو را نخواهد پذیرفت.

بررسی شکایات مربوط به فضای مجازی توسط کمیسیون 
اصل ۹۰

سیدنظام الدین موســوی رئیس کمیته فرهنگی کمیسیون اصل 
90 مجلس گفت: شــکایات متعددی در حوزه فضای مجازی به 
این کمیســیون واصل و در کمیته فرهنگی در حال بررســی و 
رسیدگی است. اغلب این پرونده ها در حوزه های مسکن، خودرو، 
ارز، مالیات بر فضای مجازی اســت کــه به ترتیب اولویت مورد 
رسیدگی قرار می گیرد. بیشتر پرونده هایی که در حال بررسی در 
کمیسیون اصل 90 است، مربوط به مسائل اقتصادی است اما در 
کنار آن تاش می کنیم که به سرعت پرونده های ناتمام قبلی را 

هم به نتیجه برسانیم.

صوفی کاندیداهای بالقوه اصلاح طلبان را معرفی کرد
دبیرکل حزب پیشــرو اصاحات گفت: عــارف و جهانگیری به 
صــورت بالقوه کاندیدای اصاح طلب هســتند.»علی صوفی«، 
دبیرکل حزب پیشــرو اصاحات و فعال سیاســی اصاح طلب، 
با اشــاره به جلســات حزب کارگزاران و نشســت خبری حزب 
اتحــاد ملت و اینکه اصــاح طلبان چگونــه می توانند مردم را 
برای انتخابــات 1400 ترغیب کنند؟ به برنا گفت: شــرکت در 
انتخابات و استفاده از فرصت انتخاباتی ابزارِ شناخته شده و قطعیِ 
اصاح طلبان و مردم است. یعنی ما چاره ای نداریم که به هر حال 
باید از این فرصت ها و از این ابزار استفاده کنیم. احزاب هم اساسا 
فلســفه وجودی شان به همین دلیل است که از فرصت هایی که 

بتوانند در قدرت و مشــارکت سهمی داشته باشد استفاده کنند و 
آن را مغتنم بشمارند.

نماز جمعه این هفته پایتخت اقامه نمی شود
رییس ستاد نماز جمعه تهران ضمن اشاره به برگزاری نماز جمعه 
در ایام مقابله با بحران کرونا گفت: به دلیل شــرایط ویژه ناشی 
از بحران کرونا و برای حفظ ســامت شهروندان نماز جمعه این 
هفته 24 مــرداد ماه اقامه نخواهد شد.ســیدباقر پیش نمازی در 
گفت وگو با میزان، ضمن اشــاره به برگزاری نماز جمعه در ایام 
مقابله با بحران کرونا بیان کرد: به دلیل شرایط ویژه ناشی از این 
بحران و برای حفظ سامت شهروندان نماز جمعه این هفته 24 
مرداد ماه اقامه نخواهد شــد.رییس ستاد نماز جمعه تهران اظهار 
کرد: در ایام مقابله با کرونا که برای حفظ ســامت شــهروندان 
نماز جمعه با حضور نمازگزاران اقامه نمی شود، هر هفته خطبای 
جمعه ســخنرانی خود را که جایگزین خطبه محسوب می شود از 
طریق رسانه ملی )شبکه یک سیما و رادیو تهران( و بدون حضور 

نمازگزاران به سمع و نظر مردم می رسانند.

واکنش غرضی به توصیه انتخاباتیِ کدخدایی: ما کار خودمان 
را می کنیم

وزیر پست و تلگراف دولت سازندگی در واکنش به توصیه دیروز 
کدخدایــی گفت: ما کار خودمان را می کنیــم آقای کدخدایی و 
عزیزان دیگر هم کار خودشان را کنند، من که نمی خواهم درگیر 
شــوم. حرف من به شورای نگهبان و عزیزان دیگر این است که 
روش های گذشــته تان اشتباه اســت، حالا باز بروند و یک عزیز 

دیگر را بیاورند و مثل گذشته شود.

هیچ روزنامه و رسانه ای در یک سال اخیر توقیف نشده
ســخنگوی قوه قضاییه گفت: در یکســال اخیر هیچ روزنامه و 
خبرگزاری از ناحیه قوه قضاییه توقیف نشــده اســت و جمعی از 
خبرنگاران و اصحاب رســانه که قبا با محکومیت هایی مواجه 
شــده بودند در دوره اخیر از عفو مقام رهبری ازادی مشــروط و 
ســایر ارفاق ها برخوردار شــدند. توصیه ما این است که جامعه 
رسانه ای ما خط قرمزها را مراعات کنند و علی رغم اینکه گفتن 
این حرف مناسب نباشد این است که چاره ای نیست اگر جرم و 
تخلفی انجام شد به ویژه در حوزه امنیت و عبور از قرمز رسیدگی 

ماموریت اصلی ماست.
منبع: تابناک

 جزئیات نحوه فرار داماد نعمت زاده/ صوفی کاندیداهای بالقوه اصلاح طلبان را معرفی کرد
/ بررسی مجدد پرونده سعید مرتضوی/ انتقاد تند محسن هاشمی از صداوسیما

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای 
فاقد ســند رسمی برابر رای شماره139960306022000236  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضی آقای حســین خوشه بســت فرزند اکبر بشماره شناسنامه 4319 صادره از 
فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مساحت 5848۷/5 متر مربع  پاک  فرعی از 231 اصلی واقع 
در بخش 13 خریداری از محل مالکیت  رســمی متقاضی محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواســت خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1399/5/22.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/6/5 

محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واماک فریمان
5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رســمی برابر رای شماره13996030602200023۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضی آقای حســین خوشه بست فرزند اکبر بشــماره شناسنامه4319 صادره از 
فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مســاحت 8388 متر مربع  پاک  فرعی از 231 اصلی واقع در 
بخش 13 از محل مالکیت  رسمی متقاضی محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تســلیم وپس از اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1399/5/22.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/6/5 

محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واماک فریمان

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی برابر رای شماره139960306022000238  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه 
بامعارض متقاضی آقای حسین خوشه بست فرزند اکبر بشماره شناسنامه4319 صادره از فریمان دریک 
قطعه زمین مزروعی به مساحت 19143 متر مربع  پاک  فرعی از 231 اصلی واقع در بخش 13 از محل 
مالکیت رســمی متقاضی محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید 
، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

تاریخ انتشار نوبت اول :1399/5/22.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/6/5 
محمدرضا رجایی مقدم – رئیس ثبت اسناد واماک فریمان

****************************************
5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد ســند رسمی . برابر رای شــماره139460306021000405  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه 
بامعارض متقاضی آقای زین العابدین کبیر فرزند غامرضا به شــماره شناسنامه814 صادره از بردسکن 
درششدانگ یکباب ساختمان به مســاحت1۷9/0۷ متر مربع قسمتی ازپاک 398 فرعی از4 اصلی واقع 
درخراسان رضوی بخش 4  بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای علی طاهری  احدی از ورثه ابوطالب 
طاهری محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت 

اول: 1399/5/22 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/6
غامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واماک بردسکن


